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МРРБ откри още нередности в строителството на пътища.  
В един участък е установено пропадане на асфалта, в три - недоста-
тъчна дебелина, при седем моста - конструктивни дефекти.

калояН Методиев: 
Бсп е едиНствеНата
опозиция, която
Може да управлява 

Оставете 
футбОла

ф

Марин Милашки

евроМоНетите -
с паисий,
иваН рилски и
Мадарския коННик

орБаН:
украйНа е На
светлиННи
годиНи от ес

започва ли 
Нова ера в 
отНошеНията 
сащ-китай?

Подкрепяме вдигането на вдовишките надбавки с 30%, 
което е наше предложение, заяви Корнелия Нинова

част от данъците да
остават в общините

  утболът е феномен. това за 
пореден път се доказа след всички 
събития около мача България - Ун-
гария. няма особен смисъл да ги 
изброяваме.

кръвта по плочките в центъра 
на софия показа двете страни на 
монетата - доброто и злото, любо-
вта срещу омразата.

имаше и резултат, защото тази 
седмица БФс ще свика извънред-
но Общо събрание на федерацията. 
това означава, че Боби Михайлов 
подава оставка, защото настоящият 
му мандат е до 2025 г. (стр. 15) 

Оказва се, че това ръководство 
на футбола ни направи и немисли-
мото - обедини вечните съперни-
ци. Да, става въпрос за “Левски” и 
ЦскА, които този път, вместо да се 
бият помежду си, бранеха рамо до 
рамо честта на този толкова оби-
чан спорт. и не бяха само “сини” 
и “червени”. Фенове на десетки 
клубове, които имат историческа 
вражда, загърбиха различията, как-
то никога досега, в името на побе-
дата срещу злото. Поздравления за 
всеки, който застана срещу неправ-
дата, с риск за здравето си, в името 
на любимата игра.

и не го правеха заради пари, а 
за да избавят футбола от едни хора, 
които дори нямат честта да призна-
ят, че са сгрешили.

Оставете ни футбола, господа!
вие, каквото можахте, съсипа-

хте.
Защо обаче се нададе такъв вой 

от властта, когато стана ясно колко 
сериозно е положението?

БсП настоява за правилна 
финансова политика по отно-
шение на местната власт, като 
процент от събраните данъци 
да остава в общината, а да не 
отива в централния бюджет и 
да се връща обратно при хо-
рата, които са платили този 
налог, заяви вчера лидерът на 
БсП корнелия нинова в ради-
оинтервю. според нея цялост-
ната политика по отношение 
държава-общини трябва да 
бъде променена.

“Години наред на общини-
те се възлагат задължения без 
обезпечено финансиране. Раз-
дават се пари за проекти без 
ясни правила и така се държат 
кметове в зависимост”, комен-
тира нинова на среща в Шу-
мен с новоизбрани кметове и 
съветници от БсП.

По думите й, за да се уве-
личат трансферите от централ-
ния бюджет към общинските 
бюджети, сглобката ПП-ДБ, 
ГеРБ и ДПс прехвърля от-

говорността на общините да 
вдигат местните данъци и 
такси, което социалистите не 
подкрепят.

тя съобщи, че БсП в мо-
мента е съсредоточена върху 
бюджета за 2024 г. “в него са 
включени наши предложения, 
които ще подкрепим - уве-
личението на минималната 
работна заплата от догодина 
е победа на БсП. 47 пъти сме 
внасяли в предишния парла-
мент това искане. вдигането 

на вдовишките надбавки на 
30% от пенсията на починал 
съпруг е наше предложение 
и ще го подкрепим на второ 
четене. Майчинството за вто-
рата година да стане равно на 
минималната заплата е битка 
на БсП от години. Ще подкре-
пим на второ четене бюджета, 
където съвпада с нашите по-
литики, и ще внасяме алтерна-
тивни предложения”, подчерта 
нинова.

Снимки бта

в кадър

Ураганният вятър взе жертви във Варна и София. Беше обявено бедствено положение в няколко населени места. 
Бурята събори дървета, огради, ламарини, рекламно-информационни елементи от билбордове, покриви на къщи 
и сгради. На много места имаше аварирали автомобили. Десетки селища останаха без вода и елзахранване
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две жертви взе ураганният 
вятър, който бушува през по-
средните дни в цялата страта. 
Жена на 43 години от каспи-
чан, която работи във варна за-
гина, след като беше затисната 
от паднали клони от дървета. 
Инцидентът стана в събота 
около 21,15 часа в района на 
Районния съд във варна. Же-
ната вероятно се е прибирала 
от работа. на мястото на инци-
дента са пристигнали екипи на 
пожарната и Спешната помощ. 
вятърът е продължил да събаря 
клони и е пострадал шофьорът 
на линейката, който е с фрак-
тура и е настанен в болница за 
наблюдение. Леко пострадал е 
и лекарят.

65- годишен мъж загина в 
София при инцидент в резултат 
на силния вятър. дърво падна 
върху движещ се по пътното 
платното лек автомобил, в кое-
то пътували съпрузите. Жената 
е в тежко състояние. Тя е отка-
рана в болница за оказване на 
медицинска помощ.

във връзка със силния вятър 
в София екипите на дирекция 
“Аварийна помощ и превенция” 

реагираха на 18 сигнала. Те са 
за паднали клони на дървета, 
строителни огради, ламарини и 
рекламно-информационни еле-
менти от билбордове. 

във варна, дългопол, девня 
и в шест общини на Шуменска 
област вчера беше обявено бед-
ствено положение заради ус-
ложнената обстановка от сил-
ния вятър и снеговалежа. Тежка 
е ситуацията нови пазар, нико-
ла козлево, венец, каолиново, 
каспичан и Хитрино. 

Тежка обстановка в до-
бричка област. Там продължа-
ва снеговалежът и ураганния 
вятър. над 70 са получените 
сигнали за паднали дървета на 
територията на цялата област 
добрич. Районът е с нарушено 
водоподаване поради липса на 
електрозахранване на помпени-
те станции. в неделя през нощта 
пътниците от повече от 30 авто-
мобила са поискали евакуация. 
при спасяване на пътници от 
закъсал автомобил е закъсал и 
един пожарен автомобил, който 
е блокиран на пътя за Генерал 
Тошево.

на отбивката за село дебре-

не има обърнат камион и пътят 
е непроходим. Има и много 
населени места в областта, в 
които електрозахранването е 
прекъснало - сигналите са от 
общините Балчик и каварна.

Силният вятър в Бургас на-
несе сериозни поражения на 
заведенията по Северния плаж, 
а морето буквално превзе пя-
съчната ивица. във водата са 
отнесени пейки и инвентар от 
заведенията.

Сняг блокира достъпа до 
Гкпп малко Търново, има за-
късали автомобили. общо 53 
спасителни операции са извър-
шени в пловдивско във връзка 
със силния вятър през измина-
лото денонощие. Сред подаде-
ните сигнали са такива за вися-
ща жилищна изолация, паднали 
дървета и клони върху авто-
мобили и на пътното платно, 
висящи ламарини, неукрепени 
билбордове и информационни 
табели. почте цялата община 
девня остана с часове без ток.   

остава предупреждението 
за оранжев код за бурен вятър 
и значителни валежи за цяла 
Източна България и североза-

падните райони в неделя, съоб-
щи националният институт по 
метрология и хидрология. Той 
е обявен за областите добрич, 
варна, Бургас, Ямбол, Сливен, 
Търговище, Шумен, Силист-
ра, Разград и част от Русенска. 
Жълт код е обявен в области-

те велико Търново, Габрово, 
Хасково, кърджали и Стара 
Загора.

от министерството на 
околната среда и водите преду-
предиха за възможни наводне-
ния в района на реките дунав, 
камчия и Русенски Лом.

“организацията за си-
гурност и сътрудничест-
во в европа (оССе) дава 
уникална възможност за 
диалог с цел постигане на 
устойчив мир и стабил-
ност. За да бъде резулта-
тен, обаче, той трябва да 
е основан на добра воля, 
принципи и ценности”, 
заяви зам.-председателят 
на нС и на БСп кристи-
ан вигенин по време на 
есенната сесия на парла-
ментарната асамблея на 
оССе в Армения. 

в изказването си пред 
форума, той поясни, че 
не може да има сигурност 

без защита на човешки-
те права, защото само 
свободни хора могат да 

градят мир и сигурност. 
по думите на вигенин не 
може да има сигурност и 

без демокрация, защото 
само истински демокра-
тични държави могат да 

градят сътрудничество и 
уважение помежду си, а 
демокрациите не започ-
ват войни една срещу 
друга. 

като специален пред-
ставител за Източна ев-
ропа на парламентарната 
асамблея, вигенин участ-
ва и в първата среща на 
парламентарния екип 
за подкрепа на Украйна. 
Той подчерта, че е време 
да се мисли за възможни-
те сценарии за спиране 
на войната, за постигане 
на справедлив мир, за 
живота след края на кон-
фликта.

Участниците в среща-
та дискутираха борбата с 
корупцията и защита на 
правата на малцинства-
та и хората, засегнати от 
конфликти. на ежегод-
ния Средиземноморски 
форум към представи-
телите на 56-те страни-
участнички в оССе ще 
се присъединят и т.нар. 
партньори за сътрудни-
чество от страните от 
Северна Африка. основ-
на тема на него ще бъде 
войната между Израел и 
Хамас и рисковете, про-
изтичащи от нея за целия 
регион.

Ураганният вятър взе две
жертви във Варна и София
Бедствено положение обявиха в няколко населени места

Кристиан Вигенин: 

Принципите трябва да са в основата на диалога в ОССЕ

снимки БТА

Община Варна обяви бедствено положение  
заради щетите от ураганния вятър в града и региона

над половината от лекарите в Бълга-
рия са на възраст над 55 години, а все-
ки пети е пенсионер, сочат данните на 
националния статистически институт. 
Има населени места, където за хиляди 
пациенти се грижат едва по един-двама 
медици на по 80 години. Такива лекари 
има и в болничните отделения.

отдавна мина времето, в което тряб-
ваше да се пенсионирам, но няма хора, 
споделя д-р делчо каравасилев, който 
е на 78 години и все още е основният 
стълб на неврохирургията в хасковска-
та болница. Според него вариант да има 
повече млади лекари е те да бъдат за-
дължени да остават в здравните заведе-

ния след специализацията.
И ако в областните болници все пак 

има млади лекари, в общинските това 
не се случва, а общопрактикуващите 
лекари извън големите населени места 
са масово в пенсионна възраст. 

Според лекарската колегия причина-
та за това да няма млади джипита е най-
вече в натоварването в професията. но 
за да се задържи лекар в малко населено 
място отговорността трябва да е споде-
лена между държавата и местната власт.

местните власти трябва да бъдат 
по-активни в малките населени места, 
смята д-р николай колев - член на УС 
на БЛС.

детската онкохематология в УмБАЛ 
“Царица Йоанна-ИСУЛ” в София рабо-
ти от месеци без топла вода. Това става 
ясно от публикация в социалните мрежи 
на основателката на фондация “даная” 
Ани Стоянова. Тя пояснява, че поради 
всеобщото бездействие доброволци ще 
купят проточни бойлери и електрически 
кани на клиниката.

от ръководството на лечебното заве-
дение обяснили пред доброволците, че 
има подадена жалба към “Топлофика-
ция-София” и към Столичната община. 
Според Стоянова те си прехвърлят топ-
ката, а мЗ не реагира. 

постът очевидно предизвика реакция 

и стана ясно, че за изненада на родители 
и пациенти, горещата вода в клиниката 
потекла. 

“За да спестим на майките дискомфор-
та да чакат докато потече топла вода, още 
преди няколко месеца сме предприели 
действия да се добави рециркулационна 
тръба към клиниката по детска клинична 
хематология и онкология, благодарение 
на която водата през цялото време да цир-
кулира в отделението. въпрос на кратък 
срок е този проект да бъде финализиран. 
в цялата болница се поддържа постоянен 
дебит не само на топлата, но и на студена-
та вода”, пише в официалното становище 
от ръководството на ИСУЛ.

Онкоболни деца от месеци  
без топла вода в болница

Над 50% от лекарите у нас  
са на възраст над 55 години
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Можете да се абонирате в: 
„Български пощи“ АД 
до 15 декември 2023 г., 
„Доби прес“ ЕООД 
до 28 декември 2023 г., 
в редакцията на вестника 
до 20 декември 2023 г.

12 месеца - 204 лв.

6 месеца - 102 лв.

3 месеца - 51 лв.

1 месец - 18 лв.

За повече информация: тел.: 02 9705 203 и 02 9705 216

Каталожен номер: 6

“Финансовият министър 
асен василев надхитри всички 
много перфидно и направи бо-
рисов за смях. Той твърдеше, че 
ако дерогацията не падне ведна-
га, има ново пропутинско мно-
зинство - пп-дб, бСп и “въз-
раждане”. “евроатлантикът” 
бори сов клекна и дерогацията 
остава. лидерът на герб внесе 
закона за таксата върху транзит 
на газ, асен василев му я махна 
от приходната част на бюджета. 
махна 2 млрд.лв. от приходната 
и толкова от разходната. пито-
платено. делян добрев да свива 
знамето на революцията. Цир-
кът приключи. разпределиха 
си порциите. никой не се сети  
за едното левче, откраднато от 
българите и за комисионните, 
с които добрев става и ляга. а 
дълговата спирала, с която бо-
рисов ни проглуши ушите къде 
отиде? а данъка върху бакши-
шите и “донос-бонус”? нито 
дума за това, което очаква хо-
рата. Само порциите и парите”. 
Това заяви лидерът на бСп кор-
нелия нинова на първата регио-
нална среща с новоизбраните 
кметове и общински съветници 
от Североизточна българия, ко-
ято се проведе в Шумен.

Тя ги поздрави с избора  и 
им благодари за хубавата кам-
пания и усилията. “благодаря 
на общинските и областните ръ-
ководства и координаторите на 
партията, на народните предста-

вители и членовете на национал-
ния съвет. Заедно постигнахме 
на тези избори много добър ре-
зултат. Спечелихме 4 областни 
града, имаме 72 общински кме-
тове, с 15 повече от миналия път. 
Увеличихме с 50 000 гласовете 
за партията. Това е признание 
за труда и последователността 
ни в отстояване на интересите 
на хората”, подчерта нинова. Тя  
припомни, че призивът на бСп 
е обединение на всички срещу 
модела “герб”, който десетки 
години задушаваше страната и 
общините в прегръдката на дъл-
боката държава и задкулисието.

“бСп успяхме да привлечем 
други партии и съмишленици. 
и вие имате сериозен принос за 
тези съюзи. превърнахме се в 
център на обединението срещу 
модела “герб”. но сега пред-
стои по-трудното. Трябва да 
отговорим на доверието на хо-
рата с много всеотдайна работа. 
между нас има опитни кметове с 
по няколко мандата. има и ново-
избрани. помагайте си. Тук сме 
депутати и националното ръко-
водство, които ще ви помагаме 
в парламента с предложения за 
закони. няма силна местна власт 
без национално представител-
ство и подкрепа от партията и 
в парламента. ние сме единен 
организъм - отбор. Ще хвърлим 
усилия в подкрепа на местната 
власт, защото тя е единствената 
стабилна в следващите четири 

години и е най-близо до хората”, 
категорична е  нинова.

“Така не може да продъл-
жава. Така държава не се упра-
влява. никаква предвидимост 
за икономиката, за да могат 
фирмите да планират заплати, 
инвестиции. никаква предска-
зуемост за домакинствата, за це-
ните, за доходите на хората. ни-
каква сигурност за семействата 
за следващите месеци. никакви 
гаранции за приемането ни в 
Шенген”, коментира нинова.

по думите й за да се увели-
чат трансферите от централния 
бюджет към общинските бю-
джети за 2024 година  сглобката 
пп-дб, герб и дпС прехвърля 
отговорността на общините да 
вдигат местните данъци и такси.

“години наред на общините 
се възлагат задължения без обез-
печено финансиране. раздават се 
пари за проекти без ясни прави-
ла и така се държат кметове в за-
висимост. време е за истинското 
решение за реална децентрали-

зация - част от събраните данъ-
ци да остават директно в общи-
ната и да се връщат в услугите 
към хората, които са ги платили. 
ние, събраните тук и още хиля-
ди социалисти, симпатизанти, 
партньори останахме единстве-
ната алтернатива на това пошло 
и вредно за българия управле-
ние. нека го докажем с работата 
си. вярвам във вас. във вашия 
професионализъм и човечност. 
водете се от грижа за хората и 
на добър час”, призова нинова.

“Запознахме кмета на 
София с решенията на иб 
и на гС на бСп с пробле-
мите на столицата. насто-
яваме съветниците в СоС 
да започнат работа по 
разграждането на модела 
“герб””, заяви зам.-пред-
седателят на пг”бСп за 
българия” георги Свилен-
ски сред среща с васил 
Терзийски. в нея участва 
и секретарят на групата 
ирена анастасова. Социа-
листите настояват за про-
зрачна работа на общин-
ския съвет и на общината 
и за възстановяването на 
допуска на гражданите до 
комисии и заседанията, ко-
ито през управлението на 
герб бяха прекратени.

“говорихме за пробле-
мите в крайните квартали. 
Това беше залегнало и в 
кампанията на кандидатите 
ни за  кмет и за съветници. 
ние сме против столицата 
да се развива на 2 скорос-
ти. За постове, състави и 

председатели на комисии,  
зам.-кметове и директори 
не е ставало дума. днес на 
сесията на СоС нашите 
общински съветници няма 
да подкрепят борис бонев 
за председател. но насто-
яваме, че е изключително 
важно бърза до бъде наме-
рено решение на този въ-
прос. предстои гледане на 
бюджета, на план сметката 
за чистота, транспортните 

задачи и това всичко тряб-
ва да бъде прието до края 
на годината”, коментира 
Свиленски приоритетите 
на бСп в столицата.

 “ние сме казали какво 
ще направим и как. Ще да-
ваме предложенията и ре-
шенията. отговорността за 
това да има председател е 
на мнозинството и на пар-
тията, която е спечелила”, 
категоричен е Свиленски.

Асен Василев перфидно надхитри
всички, направи борисов за смях 

Корнелия нинова: 

ГеорГи СвиленСКи: 

СоС да започне работа по 
разграждането на модела „ГеРб”

Така не се управлява държава, така повече не може 
да продължава, заяви лидерът на БСП в Шумен
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подетата от служебния 
регионален министър иван 
Шишков кампания с масира-
ни проверки за качеството на 
пътищата доведе до потреса-
ващи разкрития. наследникът 
му андрей Цеков продължи в 
тази посока и продължават да 
валят доказателства, че кон-
тролът върху строителството и 
поддръжката на шосетата - от 
страна и на държавата, и на 
частните надзорни фирми, е 
бил тотално занемарен. 

Цеков отчете резултатите 
от поредните проверки -  на 14 
пътни участъка в гаранционен 
срок. Тестовете с профилограф 
и сондажни ядки са стартирали 
през септември, през октомври 
са изследвани близо 242 км, 
взети са 129 сандажни проби. 
в един  участък има пропа-
дане и слягане на асфалта, в 
3 - “недостатъчна дебелина” 
на асфалта, при 7 моста са 
констатирани конструктивни 
дефекти.всички изпълнители 
са поканени да си отстранят 
недостатъците, обясни минис-
търът. Той обаче не разкри кои 
са фирмите и къде точно са си 
“оставили ръцете”.

  междувременно шефът 
на националната Тол упра-
вление Георги Темелков съоб-
щи, че тол камерите вече сни-
мат и за превишена скорост. 
Темелков демонстрира пред 
журналисти кака работи елек-
тронната система за събиране 
на пътни такси. Софтуерът на 
тол управлението разполага с 
50 мобилни, 295 стационарни 
и 100 претеглени в движение 
контролни точки, посочи Те-
мелков. Снимковият матери-
ал, който системата предлага 
при нарушение за висока ско-
рост на пътя, включва четири 
снимки. “Тестовете показаха, 
че програмата може да бъде 
сертифицирана след малки 
софтуерни промени”, каза Те-
мелков. Той допълни, че оч-
аква Българският институт по 
метеорология да сертифицира 
софтуера за превишена ско-
рост на нТУ.

министерството на въ-
трешните работи (мвр), аген-
ция “митници”, националната 
агенция по приходите (нап) 
вече разполагат с данните от 
тол системата, посочи Темел-
ков. не стана ясно дали въз 

основа на нея каТ вече налага 
глоби на шофьорите за преви-
шена скорост.Георги Балаба-
нов, външен експерт към на-
ционалното тол управление, 
показа в реално време как ра-
боти и как отчита нарушители 
с превишена скорост контро-
лът на тол наблюдението.

основната задача на тол 
системата е да следи пътните 
такси, но другите функцио-
налности като правоприла-
гането на ограничаване на 
скоростта и натовареността 
са полезни и ние ги ползваме, 
каза Балабанов.

Системата на национално-
то тол управление следи още 
продажбите, трафика, задръст-
ванията по граничните пункто-
ве и натоварването на осите 
на всяко моторно превозно 
средство. Софтуерът помага и 

с информация за зимното по-
чистване на пътищата.

всички нововъведения 
се ползват за намаляване на 
пътния травматизъм, защо-
то всички стационарни точки 
за контрол правят пълно по-
критие на пътищата в цялата 
страна, каза председателят на 
Управителния съвет на апи 
инж. Ясен Йорданов.

Според него в края на ми-
налата седмица 3 г. приходите 
от тол системата възлизат на 
близо 696.5 млн. лв. за три го-
дини и половина. Тол таксите 
бяха въведени от 1 март 2020 
г., но заради коронавируса ре-
ално влязоха в сила с отмяната 
на извънредното положение 
на 13 май 2020 г. от апи се 
надява до края на година-
та приходите от тол такси да 
достигнат 800 милиона лева. 

Това са доста слаби резултати 
спрямо прогнозите. плановете 
бяха годишните постъпления 
от тол такси да са около 800 
млн. лв. - 1 млрд. лв. годишно, 
което не се случи на практика. 
някогашният премиер Бойко 
Борисов даже я сравни с пе-
чатница за пари, която обаче 
така и не заработи.

причината е отстъпките, 
които извоюваха превозвачи-
те след заплахи за протести. 
Те не плащат за ползването на 
цялата пътна мрежа, а първо-
начално определените ставки 
бяха чувствително понижени с 
оправданието за Covid-19.

Сега превозвачите отново 
натискат за намаляване на тол 
таксите, като искат да се въведе 
абсурдният принцип - колкото 
повече ползваш пътищата, тол-
кова по-малко плащаш.

държавата ще прави специален елек-
тронен регистър, в който ще се вписват 
управители, директори, членове на бор-
дове и на надзорни съвети на фалирали 
фирми, ако са временно лишени от ме-
ниджърски права.

Това предвижда проект за допълне-
ние на Закона за Търговския регистър, 
подготвен от министерството на пра-
восъдието и публикуван за обществено 
обсъждане. идеята на “черния списък” 
е да събере на едно място данните, да 
улесни проверките и провалилите се 
ръководители да не бъдат поставяни 
начело на други предприятия, за да не 
докарат до банкрут и тях.

в регистъра няма да бъде поставян 
абсолютно всеки шеф на изпаднало в 
несъстоятелност предприятие, а само 
“тежките случаи” - например когато 
става сума за управител, директор или 
контрольор на дружество, което е било 
прекратено заради фалит през послед-
ните две години и е оставило след себе 
си неуредени дългове.

в черния списък ще влизат и на-
чалници на фирми, които са били ли-
шени от мениджърски права, защото 
са били уличени, че не поддържат в 
складовете петролни резерви по си-
лата на Закона за запасите от нефт и 

нефтопродукти,регистърът ще бъде из-
граден и поддържан от агенцията по 
вписванията, която е администратор и 
на други важни бази данни - Търговския 
и имотния регистър, БУлСТаТ, регис-
търа на “брачните договори”.

Създаването му не е българско 
хрумване, а е задължение на всяка 
държава от еС. има европейска ди-
ректива, която изисква от членките на 
евросъюза да си обменят в реално вре-
ме информация за мениджъри, лишени 
от права, така че например ако някой 
директор е съсипал фирма в България, 
да не може да си намери работа в друг 
борд или надзорен съвет в Германия, 
полша,  Гърция или другаде.

достъп до регистъра обаче няма да 
е свободен, той ще е само за служебно 
ползване. агенцията по вписванията ще 
дава безплатен достъп до данните на 
съдилищата, прокуратурата и на други 
органи, които ще бъдат определени със 
закон.  Хората, заемали постове в дирек-
торски, управителни, контролни съвети, 
и канещи се да седнат в шефско кресло, 
също ще могат да получат информация 
дали не фигурират в регистъра, а също 
и по силата на какви какви документи са 
били вписани и за какъв срок нямат пра-
во да заемат мениджърски позиции.  

активите на частните пен-
сионни фондове надхвърлиха 
21,3 милиарда лева, като за една 
година са нараснали с над  17 
процента. Това сочат данните 
на комисията за финансов над-
зор за резултатите от дейността 
по допълнителното пенсионно 

осигуряване за първите девет 
месеца на годината, съобщи 
Бнр. общо осигурените в чети-
рите вида пенсионни фондове 
са близо 5 милиона души.

над 80 процента от оси-
гурените са концентрирани в 
най-масовите, универсални, 

пенсионни фондове, в които 
задължително се осигуряват ро-
дените след 31 декември 1959 
година. делът на осигурените 
в доброволните и професионал-
ните фондове е съответно 13 и 
малко под 7 на сто. най-бързо 
нарастват нетните активи на 

универсалните фондове, които 
отчитат ръст от над 18 на сто 
спрямо 30 септември миналата 
година. през първите девет ме-
сеца на тази година над 16 000 
души са избрали да получават 
средствата си от универсалните 
фондове разсрочено.

Средният размер на изпла-
тените пенсии през деветме-
сечието е малко над 227 лв., а 
средният размер на разсрочено-
то плащане - 407 лева. в срав-
нение с деветмесечието на 2022 
година те се увеличават съот-
ветно с 16 и 65 лева.

“лукойл нефтохим Бургас” ад 
излезе с позиция по повод договоре-
ната между управляващите поетапна 
отмяна на действащата в момента де-
рогация за вноса на суров руски пе-
трол и износа на произведени от него 
продукти. в петък ГерБ, “продължа-
ваме промяната - демократична Бъл-
гария” и дпС се разбраха даденото от 
европейската комисия изключение от 
общата за еС забрана за вноса и пре-
работката на руски петрол да отпадне 
в два етапа. предвижда се на 1 януари 
2024 г. да се спрат квотите за износ 
към Украйна и други страни извън 
еС на нефтопродукти, преработени 
от руски петрол. на 1 март 2024 г. 
трябва да спре окончателно и вносът 
на руски суров петрол за преработка в 
бургаската рафинерия “нефтохим”.

от “лукойл нефтохим Бургас” 
ад обявиха, че за тях отмяната от 1 
януари 2024 г. на квотите за износ на 
нефтопродукти, които не могат да се 
пласират на българския пазар, факти-
чески е равносилна на отмяна на деро-
гацията още от декември 2023 г.

“липсата на възможност за износ 

на тези продукти ще доведе до бързо 
препълване на складовете на рафине-
рията, а това – до принудително спи-
ране на производството. Това може да 
постави бургаската рафинерия в ус-
ловия на повишен технологичен и ло-
гистичен риск и да застраши достав-
ките на горива за българския пазар”, 
посочват от компанията.

Според енергийни  експерти,за по-
требителите при хипотезата, че рафи-
нерията мине бързо в някаква степен 
на неруски нефт, това може да озна-
чава поскъпване на горивата от първи 
януари, което ще се случи и при до-
пълнителен внос на готови продукти 
на база неясния към момента капаци-
тет, на който ще работи рафинерията 
от януари. ако рафинерията рязко 
спре, това може да значи дефицити по 
бензиностанциите и спекула с цените 
поне в първите месеци.

Активите на частните пенсионни фондове надхвърлиха 21 млрд. лева 

Шефовете на фалирали фирми 
влизат в „черен списък“

МРРБ откри още тънък асфалт 
и опасни мостове
Тол камерите вече ще снимат за превишена скорост

„Лукойл“ се заканва да спре 
заради забранения  
износ на горива
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одобрен е дизайнът на 
националната страна на ев-
ромонетите като част от под-
готовката на страната ни за 
членство в еврозоната, съоб-
щиха от БнБ. евромонетите 
имат една обща страна, а вся-
ка държава членка на валут-
ния съюз избира дизайна на 
националната страна на мо-
нетите с номинали 1, 2, 5, 10, 
20 и 50 евроцента, както и на 
едно и две евро. Българските 
ще носят изображенията на 
мадарския конник - в мал-
ките номинали, Свети иван 
рилски - на едно евро, и Све-
ти паисий Хилeндарски - на 
монетата от две евро.

Задължителните елемен-

ти, включени в дизайна на 
националната страна на бъл-
гарските евромонети, са изо-
бразяване на кръг от 12 звез-
ди, както e върху знамето на 
еС; изписване на кирилица 
на думата “БЪлГариЯ” като 
обозначение на емитиращата 
държава; за българските ев-
ромонети от 2 евро - надпис, 
изписан последователно по 
гурта, като на едната полови-
на е изписано “БоЖе паЗи 
БЪлГариЯ”, а на втората 
половина - обърнато изписан 
същият надпис.

Това е решението на ко-
ординационния съвет за под-
готовката на членството в ев-
розоната. България очаква да 

бъде приета там от началото на 
2025 г., като решението за това 
ще стане ясно след пролетния 
доклад на ек и европейската 
централна банка. Страната ни 
все още не покрива изисквани-
ята за ниска инфлация.

избраните незадължител-
ни елементи, включени в ди-
зайна на националната страна 
на българските евромонети, са 
изписване на кирилица на ду-
мата “евро” - на монетите от 1 
и 2 евро, “стотинка” - на моне-
тата от 1 евроцент, и “стотин-
ки” - на монетите от 2, 5, 10, 20 
и 50 евроцента; и изписване на 
годината на въвеждане на ев-
рото в България “2025”.

“Символите върху насто-

ящите български разменни 
монети са утвърдени и добре 
приети от гражданите на Бъл-
гария. Този подход ще осигу-
ри приемственост от сегаш-
ните към новите евромонети 
в България и лесната им раз-
познаваемост, като в същото 
време ще бъде потвърдена 

и продължена българската 
идентичност чрез познатите 
символи на българските мо-
нети”, коментират от БнБ. 
и припомнят, че дизайнът на 
общата страна на всички ев-
ромонети е дело на люк лю-
икс от Белгийския кралски 
монетен двор.

министърът на фи-
нансите утвърди новите 
образци на декларации за 
ползване на данъчни об-
лекчения за деца и деца 
с увреждания за 2023 г., 
съобщават от нап. де-
кларацията за ползване 
на данъчните облекчения 
за деца по чл. 22в, ал. 8 от 
ЗддФл и декларацията 
за ползване на данъчните 
облекчения за деца с ув-
реждания по чл. 22г, ал. 7 
от ЗддФл са публикува-
ни на сайта на приходна-
та агенция.

данъчното облекче-
ние за деца позволява 
намаляване на данъчна-
та основа с определена 
сума: 6000 лв. - при едно 
ненавършило пълнолетие 
дете; 12 000 лв. - при две 
ненавършили пълнолетие 
деца;    18 000 лв. - при 

три и повече ненавър-
шили пълнолетие деца. 
размерът на данъчното 
облекчение за деца с ув-
реждания е 12 000 лв.

преди да представят 
необходимите докумен-
ти за ползване на да-
нъчно облекчение при 
годишно облагане, роди-
телите трябва да прове-
рят данъчно-осигурител-
ната си сметка. ако имат 
неплатени публични 
задължения, подлежащи 
на принудително изпъл-
нение, трябва да ги пога-
сят, за да се възползват 
от данъчната отстъпка. 
наличието на задълже-
ния за местни данъци и 
такси, които подлежат 
на принудително из-
пълнение и събиране от 
нап, също може да ста-
не причина родителите 

да не получат данъчното 
облекчение.

от приходната аген-
ция уточняват, че роди-
тели, които през цялата 
2023 г. са в отпуск по 
майчинство, не могат да 
ползват данъчните об-
лекчения, тъй като дохо-
дът, който са получавали, 
е необлагаем. в тези слу-
чаи данъчното облекче-
ние може да се ползва от 
другия родител. 

За ползване на данъч-
ните облекчения за деца 
служителят в срок от 30 
ноември до 31 декември 
2023 г. трябва да пред-
стави на работодателя си 
декларация за ползване 
на данъчното облекчение 
за деца или декларация 
за ползване на данъчното 
облекчение за деца с ув-
реждания.

министърът на земеделието и храни-
те кирил вътев заяви пред Бнр, че след 
30 ноември трябва да влязат в сила кво-
тите за внос от Украйна.

“Украйна официиално не внася у нас 
слънчоглед, не внася зърно. има внесен 
от митнически контрол, знаем го колко 
е, знаем къде е. Тази мярка е до 30 но-
ември, след това трябва да влязат квот-
ните механизми за внос. Съвсем наскоро 
имахме онлайн среща с украинския ми-
нистър на земеделието и се разбрахме 
от 30 ноември да му представим от кои 
продукти какви нужди ще имаме и само 

толкова да влизат. реално България не е 
забранила вноса, а Украйна изпълнява 
едно обещание да не внася до 30 ноем-
ври - т.е. те са си наложили тази забра-
на”, каза вътев. по думите му Украйна 
е изключително силна аграрна страна, 
произвежда качествена и евтина продук-
ция и вече е на европейския пазар, затова 
България трябва да реагира адекватно. 

“България ще трябва да преструкту-
рира земеделието си, ако има амбицията 
да остане конкурентна на европейския 
пазар и да се развива устойчиво”, каза 
кирил вътев.

дружеството “монта-
жи”, което е собственост 
на държавната консолида-
ционна компания (дкк), е 
поискало да му бъде вър-
нат платеният в началото 
на 2021 г. аванс от 66 млн. 
лв. на избрана без поръчка 
фирма, за да строи прави-
телствен комплекс на те-
риторията на “София Тех 
парк”. даденият срок за 
възстановяването на су-
мата е 21 ноември. ако 
това не стане доброволно, 
от “монтажи” ще заведат 
съдебно дело срещу полу-
чателя на сумата, съобщи 
икономическият минис-
тър Богдан Богданов.

решението за изграж-
дане на нов правител-
ствен комплекс в “София 
Тех парк”, който бе идея 
още на кабинета на Сер-
гей Станишев, бе взето в 
края на мандата на трето-
то правителство на Бойко 
Борисов. на дкк бяха 
предоставени 182 млн. лв. 
за изграждането на небос-
търгача с 90 000 кв. м раз-

гърната застроена площ. 
компанията обаче превъз-
ложи това чрез вътрешна 
поръчка на дъщерното си 
дружество “монтажи”, 
което незнайно как избра 
за изпълнител консор-
циума “планекс - ГеС”. 
Той получи аванса, като 
бързо се заработи за пла-
новете за строеж. оказа 
се, че още през 2019 г. от 
“София Тех парк” са уч-
редили право на строеж в 
полза на дкк по решение 
на общия им принципал 
- тогавашното министер-
ство на икономиката.

през 2021 г. обаче 
служебният кабинет на 
Стефан Янев взе решение 
за прекратяване на проек-
та за новия правителствен 
комплекс, където трябва-
ше да се изнесат сегаш-
ните офиси на министер-
ския съвет. Тогавашният 
член на борда на дкк рая 
каназирева каза, че из-
пълнителят е съгласен да 
се прекрати сключеният 
с него договор, ако си по-

лучи предвидената в него 
печалба от 10% от стой-
ността на поръчката.

Сега Богдан Богданов 
твърди, че в изпратеното 
до изпълнителя писмо за 
връщане на платения му 
аванс е допусната въз-
можност да бъдат призна-
ти реално извършени раз-
ходи от дружеството по 
подготовката на проекта 
до прекратяването му. Те 
обаче трябва да бъдат до-
казани, уточни той. ико-
номическият министър 
остро разкритикува раз-
дадените предварително 
по времето на последно-
то правителство на ГерБ 
средства по вътрешни по-
ръчки на държавни фир-
ми. по думите му от това 
е ощетена сериозно дкк, 
тъй като, за да се платят 
част от тези разходи, са 
теглени заеми, по които 
текат лихви. “необходи-
мо е това да се случи в 
спешен порядък заради 
лихвите, които текат все-
ки ден”, каза Богданов.

Евромонетите - с лика  
на Паисий, Иван Рилски и 
Мадарския конник 
Размерът им ще бъде като на сегашните стотинки

Квотите за внос от Украйна влизат 
в сила от края на ноември

НАП пусна нови декларации  
за данъчните облекчения за деца

Държавата си търси  
66 млн. лв. аванс за спрения 
правителствен комплекс

Небостъргачът за чиновници трябваше да бъде изграден  
на територията на “София Тех Парк”
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Местните хора от полуостров Синай, Египет, изминават километри пеша, 
за да отидат на пазара. Само по-заможните имат магаре и каруца

накратко

Бездомници спят в палатки в Лос 
Анджелис. Сред тях има много млади 
хора и бременни. Правителството 
не се ангажира да им помогне 

Зимата пристигна
на Балканите
Заради виелиците спря реактор в румънска аЕЦ

Зимата пристигна на Балканите. 
първият сняг падна в планинските ра-
йони в целия регион.

особено тежко е положението в 
румъния. проблеми с движението има 
в окръзите Бихор, Браила, Брашов и 
Сучава, където силният вятър е събо-
рил дървета върху пътищата. няколко 
хиляди души са останали без елек-
тричество заради виелицата в окръг 
васлуй. всички черноморски приста-
нища на северната ни съседка са затво-
рени поради силния вятър.  

Блок 1 на АеЦ “Черна вода” е бил 
автоматично временно изключен от 
националната електроразпределителна 
мрежа на румъния в резултат на “ат-

мосферни условия, които причиниха 
смущения в националната енергийна 
система”. Случилото се не е оказало 
влияние върху ядрената сигурност на 
реактора, персонала, населението и 
околната среда.

Снеговалежи и виелици удариха 
Сърбия.  временно е блокиран Гкпп 
“Жабука” - основният към Черна гора. 
в планините вали сняг и се очаква обра-
зуването на снежна покривка до 20 см. 
Заради силния вятър не са изключени 
снегонавявания, предупреждават мете-
оролозите.

продължава екстремното време в 
Гърция. Анулират се и се пренасочват 
полети от летището в Солун. в неделя 

поривите на вятъра достигнаха 114 км/ч. 
отнесени са покриви на бензиностанции 
и на спортен център, в който са тренира-
ли деца. няма пострадали.

на пътниците, които ще пътуват 
по море, се препоръчва да се свържат 
с местните пристанищни власти и ту-
ристическите агенции за евентуални 
промени в разписанията поради небла-
гоприятните метеорологични условия. 
Спрени са фериботите от континента 
към корфу, тасос, Спорадските и Ци-
кладските острови.

очаква се времето в региона да за-
почне да се оправя още днес с утих-
ване на вятъра и покачване на темпе-
ратурите.

Унгарският премиер виктор орбан се обяви категорично 
против членството на Украйна в еС.

“Целим да коригираме грешното обещание за прего-
вори с Украйна, защото тя е на светлинни години от еС”, 
заяви орбан по време на конгрес на управляващата партия  
ФидеС, на който бе преизбран за председател. той подчер-
та, че предотвратяването на присъединяването на Украйна 
към еС ще бъде сред основните приоритети на неговото 
правителство следващите месеци.

орбан заяви, че ще продължи да се съпротивлява на “про-
миването на мозъци от брюкселските бюрократи, инвазията 
на мигранти, джендър пропагандата и зелените идеологии”, 
на “империята на Сорос, атакуваща едновременно от Брюк-
сел и вашингтон”. той предупреди, че настоящата политика 
на Брюксел е “забиване на пирони в ковчега на еС” и ако 
продължи, общността ще се разпадне.

руското правосъдно министерство заведе дело във вър-
ховния съд за забрана на “международното лГБт движение”. 
ведомството е открило “признаци и прояви с екстремистки 
характер в дейността му в русия, включително разпалване 
на социални и религиозни раздори”. не се уточнява какво се 
има предвид под “международно лГБт движение”. върхов-
ният съд ще разгледа делото този месец.

русия прие закони срещу “лГБт пропагандата”, крими-
нализиращи насърчаването на нетрадиционните семейни 
ценности.

темата бе косвено коментирана от президента владимир 
путин. той отбеляза, че представители на лГБт общността 
имат право да участват в културния живот и дори да печелят 
съответните конкурси, тъй като са част от обществото, но е 
важно награждаването да не се ограничава единствено до 
тях, както става сега на Запад.

Арестуваха бившия шеф  
на черногорската полиция

Арестуван е бившият директор 
на полицейската администрация на 
Черна гора Славко Стоянович. Той 
е заподозрян в злоупотреба със слу-
жебно положение и контрабанда. 
Извършват се претърсвания на ня-
колко места в страната.

Отмениха концерт  
на сатанисти в Сърбия

Полската метъл банда “Ба-
тюшка” е отменила концерта си, 
планиран за 23 ноември в Белград, 
поради обществен натиск. Органи-
заторът на събитието на бандата, 
известна с богохулни и сатанински 
текстове, обяви, че не може да га-
рантира безопасността на публи-
ката, членовете на групата и слу-
жителите на клуба.

Ромски бунтове в Гърция
Ромите в Гърция се надигнаха, 

след като полицай застреля непъл-
нолетен представител на общност-
та, шофирал без книжка. Жители 
на ромски квартали палят огньове 
и пресичат движението на коли, за-
мерват полицията с камъни, обръ-
щат паркирани автомобили. 

Румънците вярват  
на армията и църквата

Армията и църквата (съответно 
със 70 и 62%) са институциите, на 
които румънците имат най-голямо 
доверие, сочи проучване сред 1100 
пълнолетни граждани на страната. 
На последните позиции в класацията 
са правителството - с 19,4%,  и пар-
ламентът - със 17,4 на сто. 

Екоактивисти нападнаха 
„Камъка на съдбата”

Шотландските власти затво-
риха временно Единбургския замък 
след опит на екоактивисти да по-
вредят “Камъка на съдбата” - ре-
ликва, използвана при коронацията 
на средновековните шотландски, 
а по-късно и британски монарси. 
Задържани са 20-годишна жена и 
двама мъже - на 20 и на 24 г., про-
тестиращи срещу газовите и пе-
тролните сондажи в Северно море. 

Франция изпита 
стратегическа ракета

Франция успешно изпита между-
континентална балистична ракета, 
способна да носи ядрена бойна глава. 
Тестът е извършен в югозападния де-
партамент Ланд. Ракетата е падна-
ла в Атлантическия океан, на някол-
костотин километра от брега.

Орбан: Украйна е на
светлинни години от ЕС

Русия иска забрана
на ЛГБТ движението
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Най-малко 150 души в Зимбабве са починали  
от холера. Болестта се разпространява  
много бързо заради лошата хигиена, липсата 
на вода и достъп до здравни услуги. Дори в 
столицата Хараре условията на живот не са  
по-добри от останалата част на страната

36 милиона аржентинци трябваше да направят исторически 
избор на втория тур на президентския вот вчера. изходът от гла-
суването бе непредвидим. Борбата за президентския пост бе меж-
ду досегашния министър на икономиката Серхио маса и ултра-
либералния и антисистемен кандидат Хавиер милей. в страната 
гласуването е задължително.

Социолозите не се ангажираха с предварителни данни, но намек-
наха, че милей има малка преднина. около 10 на сто от избирателите 
до последния момент се колебаеха за кого да дадат гласа си. 

маса спечели първия тур на 22 октомври с 37 процента, ми-
лей взе 30 на сто, а кандидатката на десноцентристите патрисия 
Булрич получи 24%. впоследствие тя се присъедини към лагера 
на милей, сочен за фаворит още тогава.

След първия тур Хавиер милей заговори за предполагаеми оп-
ити за измама, което е невиждано от завръщането на демокрация-
та в Аржентина преди 40 години. Жалби така и не бяха подадени.

За маса анализаторите казват, че е постигнал немислимото - да 
изглежда като онзи кандидат за президент, който ще извади стра-
ната от кризата, въпреки че именно той е бил досега министър на 
свръхзадлъжнялата икономика, белязана от рекордна инфлация.

новият президент ще встъпи в длъжност на 10 декември.

Болницата в американския град Салем в щата 
масачузетс съобщи, че има голяма вероятност 
над 450 нейни пациенти да са били заразени с 
Хив и хепатит в и С. Говорител на лечебното за-
ведение призна пред местните медии, че наскоро 
в него са били открити продължаващи с години 

“фрапиращи случаи на неспазване на протокола 
за прилагане на интравенозни лекарства”.

от здравното заведение допълниха, че “след 
като е била идентифицирана, практиката е била 
незабавно коригирана”. Болницата призова за-
страшените да се подложат спешно на тестове.

Аржентина пред 
исторически избор

След лекарСка грешка: 

Стотици заразени с ХИВ в САЩ

170 000 души с испански 
знамена преминаха по улиците 
на мадрид, протестирайки сре-
щу закона за амнистиране на 
участниците в опита за отделяне 
на каталуня през 2017 г. Срещу 
обещанието за помилване ката-
лунските сепаратисти подкре-
пиха педро Санчес за съставяне 
на правителство.

С плакати “Санчес е преда-
тел” и “не продавайте испа-

ния” демонстрантите изразиха 
протеста си срещу закона, кой-
то четири съсловни организа-
ции на юристи, опозиционни 
партии и водещи представители 
от деловите среди окачествиха 
като заплаха за върховенство-
то на закона и разделението на 
властите.

Съгласно нормативния акт 
ще бъдат помилвани около 
400 души, замесени в събити-

ята около референдума за не-
зависимост на каталуня през 
2017 г. Сред тях са както сепа-
ратисти, така и служители на 
реда, участвали в сблъсъците с 
привържениците на отделяне-
то на областта. предвиденото 
амнистиране ще бъде най-голя-
мото след всеобщата амнистия 
от 1977 г. за престъпленията, 
извършени по време на дикта-
турата на Франсиско Франко, и 

първото, обявявано в държава 
от еС от 1991 г., отбелязва ис-
панският висш съвет за научни 
изследвания.

педро Санчес, който ми-
налата седмица получи вот на 
доверие от парламента за съ-
ставяне на ново правителство, 
защити закона и заяви, че той 
ще помогне за успокояване на 
напрежението в каталуня.

Според проучване на аген-

ция “метроскопия” от средата 
на септември около 70 на сто 
от запитаните, 59% от които са 
привърженици на социалисти-
те, са против амнистията.

Алберто нунес Фейхоо, 
лидер на опозиционната кон-
сервативна народна партия, 
и Сантяго Абаскал, водач на 
крайнодясната “вокс”, участ-
ваха в шествието, организирано 
от гражданския сектор.

170 000 протестираха в
Мадрид срещу амнистията
Обещаното помилване ще е най-голямото в страната от 1977 г.

турция ще се обърне към съответните инсти-
туции по въпроса за “геноцида в ивицата Газа”, 
заяви президентът реджеп ердоган пред общото 
събрание на националния студентски съюз на 
турция. “Заедно с над 2000 адвокати ще се обър-
нем към съответните инстанции с жалба за гено-
цид. Ще следим процеса, няма да го оставим на-
половина. Цената ще бъде платена”, обеща той.

ердоган спря посещението си в Германия с 
думите: “Целият западен свят е една обща кръс-
тоносна империалистическа структура”.

най-малко 30 недоносени бебета бяха ева-
куирани от главната болница в Газа и ще бъдат 
прехвърлени в лечебни заведения в египет. 

над 12 300 са вече жертвите от палестинска 
страна от началото на войната между израел и 
Хамас. Броят на ранените е близо 30 000, хиляди 
са в неизвестност.

СЗо поиска евакуирането на болницата “Аш 
Шифа” в Газа, превърнала се в “зона на смърт”. 

“екипът видя болница, която не може повече 
да работи, няма вода, няма храна, няма ток, няма 
гориво, медицинските доставки са изчерпани”, 
написа в социалната мрежа екс генералният се-
кретар на СЗо тедрос Аданом Гебрейесус.

няколкостотин човека демонстрираха в тел 
Авив срещу войната. те призоваха да бъде сме-
нено “най-лошото правителство в историята на 
израел”. Говорителят на йеменските хуси яхия 
Сариа нареди на бунтовниците да вземат на 
прицел всеки кораб, притежаван или използван 
от израелски компании, или плаващ под изра-
елски флаг.

Турция и 2000 
адвокати с жалба 
за геноцид в Газа

Южна корея планира да за-
брани спорната древна тради-
ция за ядене на кучешко месо 
на фона на силните критики от 
чужбина.

“време е да сложим край на 
социалните конфликти и про-
тиворечия около консумацията 

на кучешко”, заяви председате-
лят на управляваща партия на 
народната мощ Ю Ъй-дон.

предложението за забра-
ната ще бъде внесено в парла-
мента в началото на декември. 
очаква се приемането му с ка-
тегорично мнозинство. пред-

вижда се гратисен период до 
края на 2027 г. преди пълното 
прилагане на новото правило.

президентът и първата 
дама на Южна корея са отяв-
лени противници на яденето на 
кучешко месо и са осиновили 
улични кучета.

Южна Корея забранява 
яденето на кучешко месо
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1858 - РАЖДА СЕ СЕЛМА ЛАГЕРЛЬОФ, 

ШВЕДСКА ПИСАТЕЛКА (УМИРА 1940 Г.). Пър-

вата жена, носителка на Нобелова 
награда за литература (1909 г.) за 
високия идеализъм, яркото въобра-

жение и духовната извисеност, ко-

ито характеризират творчество-

то й. Световноизвестна е най-вече 
с книгата си “Чудното пътуване на 
Нилс Холгерсон през Швеция”.

1872 - В СОЛУН НЕДЕЛЯ ПЕТКОВА ОСНОВА-

ВА ЖЕНСКОТО ДРУЖЕСТВО “ВЪЗРОЖДЕНИЕ”, 
което дава начало 
на девическото об-

разование в Бълга-

рия. Неделя Петко-

ва е родена в Сопот 
през 1826 г. Дълги 
години учител-

ства, като основа-

ва женски училища 
в София, Велес, Солун и др. Участва в борбата за 
църковна независимост. По молба на Левски извез-

ва знамето на БРЦК. След Освобождението раз-

гръща просветна дейност в Родопите. Умира на 1 
януари 1894 г. в София.

1875 - В ОДРИН СЕ РАЖДА ЙОСИФ ХЕРБСТ, 
БЪЛГАРСКИ ЖУРНАЛИСТ, ПУБЛИЦИСТ И ОБ-

ЩЕСТВЕНИК (УМИРА 1925 Г.). Първи председа-

тел на Дружеството на 
столичните журналисти и 
пръв директор на печата, 
уволнен по искане на княз 
Фердинанд. След Септем-

врийското въстание (1923) 
се противопоставя на про-

извола на полицията и пра-

вителството. Арестуван 
на 16 април 1925 г. след 
атентата в храм “Св. Неделя” в София и вероятно 
убит още същия ден.

1904 - РАЖДА СЕ ОРЛИН ВАСИЛЕВ, ПИСА-

ТЕЛ, ДРАМАТУРГ И ПУБЛИ-

ЦИСТ (УМИРА 1977 Г.). Истин-

ското му име е Христо Петков 
Василев. Директор на Народна-

та библиотека “Кирил и Мето-

дий”, депутат в 5-ото Народно 
събрание. Автор е на романите 
“Зъб за зъб” и “Хайдутин майка 
не храни”, на драми, на сценари-

ите за филмите “Страхил вой-

вода” и “Калин Орелът”.

1945 - ЗАПОЧВА ПЪРВИЯТ И НАЙ-ИЗВЕС-

ТЕН НЮРНБЕРГСКИ ПРОЦЕС (продължава до 1 
октомври 1946 г.). На 
подсъдимата скамейка 
застават 24 нацистки 
лидери (политици, во-

еначалници и идеолози 
на националсоциали-

зма). След 11-месечен процес 12 души получават 
смъртни присъди от Международния военен три-

бунал за престъпления срещу човечеството и мира, 
за военни престъпления и организиране и провеж-

дане на война. Трима получават доживотни присъ-

ди, а на различни срокове са осъдени още четирима 
души. Двама са обявени за невинни, други двама са 
оправдани, а един се самоубива преди процеса.

1959 - ГЕНЕРАЛНАТА АСАМБЛЕЯ НА ООН 
ПРИЕМА ДЕКЛАРАЦИЯ ЗА ПРАВАТА НА ДЕТЕТО. 
На 14 декември 1954 г. 
ООН и ЮНЕСКО обя-

вяват 20 ноември за 
Световен ден на деца-

та. Тази дата обаче не 
е повсеместно възпри-

ета, тъй като мнозин-

ството страни пред-

почитат да съхранят 
традициите си в честването на празника.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

Експерти  
по всичкология 

  �
Дахер ЛАМОТ

в големите ни телеви-
зии си отглеждат експерти 
по всичкология. последен 
писък на модерността, 
нов еволюционен клон 
на човешката раса. Хомо 
експертиенс. 

около 10-15 такива 
ботове обикалят ежеднев-
но в сутрешните блокове, 
в профилирани вечерни 
предавания, като ваят 
правилното мнение на ау-

диторията. всеки един от 
тях е детайлно запознат 
с всичко: с международ-
ни военни конфликти, с 
президентските и парла-
ментарни избори в 197 
държави, с техниките за 
военна отбрана, с енерге-
тика, модерни технологии 
и опасностите от тях, с 
футболни тактически при-
йоми, със стратегиите във 
Формула 1, с мнението и 
психологията на масите, 
които винаги са съгласни 
с говорещия експерт, с 
климатичните промени, с 
флуктуациите на различ-
ните пазари и движението 
на инвестициите, в мод-
ните течения и културни 
тенденции. Те са кинокри-
тици и корифеи по диети с 
правилно хранене...

Цитират ограничен 
кръг от известни филосо-
фи и мислители, използ-

ват латински термини, 
екзотични думи, за да 
впечатлят аудиторията и 
да надуят философския 
им балон, с който да се 
издигнат интелектуално 
над невежите плебеи пред 
екраните.

когато питаш какво ра-
ботят, никой не знае. Това 
е в сферата на неопреде-
леността. Журналисти на 
свободна практика, екс-
перти в тикток,  влогъри, 
активисти, PR-и, инфлу-
енсъри, професори по ни-
щология в нБУ, пишман 
награждавани писатели 
(май писателите са вече 
повече от четящите). 

и ако не си съгласен 
с тях, тогава си някакъв 
“-ист.”

най-интересното - 
още преди да си отворят 
устите - вече им знаеш 
мнението, дори със сти-

листиката, с философите 
и идолите, които ще цити-
ра, с обвиненията, които 
ще отправи. “експерти”, 
които събират и нагласят 
елементи на информация, 
за да е удобна според по-
ръчката. обучени инфор-
мационни жонгльори. 

Големите телевизии 
станаха ситкоми, хората 
ги гледат, за да имат ма-
териал за подигравки в 
мрежите. Съдържанието 
е като досадно допълне-
ние, с което да генерират 
безкрайни реклами и по-
литически пропаганди. 

и това го споделям 
след разговор с човек, 
който работи в телевизия-
та и ми разказа същото от 
кухнята. как въобще ня-
кои издържат и 5 минути, 
направо им завиждам.

Фейсбук

оставете футбола
От стр. 1

всички политици едва 
ли не се надпреварваха да 
искат оставката на Боби 
михайлов. Без дори да 
имат моралното право да 
го правят. Законово - още 
повече. просто и те да са 
“в играта”. разбира се, 
когато и да си тръгне ми-
хайлов, все ще е късно.

Защото, вместо да се 
решат мирно проблеми-
те, футболът стигна до 
правителството, до ново-
то управление на София, 
дори прокуратурата се 

самосезира, защото бяха 
предизвикани политиче-
ски атаки, искания за ос-
тавки, лъснаха и пробле-
ми в мвр.

именно Сдвр пусна 
доста кръв на протести-
ращите. и то след като 
органите на реда всяваха 
невиждан смут с викове 
като: “Аре да ги убием 
тия”, “ей, наркомани”, 
“Ставай, б*клук”...

в същото време ръко-
водството на футбола прие 
всичко “хладнокръвно”, с 
усмивка и средни пръсти. 
Това ако не е безгранична 

наглост и алчност, здраве 
му кажи.

реалността обаче е, че 
протестът този път успя. 
резултатът е налице, за-
щото избори ще има. 
вероятно през февруари 
или март.

нека сега членовете на 
общото събрание да си из-
дигнат кандидатурите и да 
изберат най-добрия спец.

Голям автогол си вка-
раха димитър Бербатов 
и компанията му, които 
дори не се показаха, а раз-
даваха правосъдие в ме-
диите и социалните мре-

жи. Това всеки го може.
оставете футбола, гос-

пода!
Скоро целият този 

цирк ще приключи. и 
пак ще остане горчилка-
та, защото членовете на 
сегашното ръководство 
от национални герои се 
превърнаха в предатели. 
предстои им само едно 
- пълно забвение. да, за 
жалост, това е съдбата 
на повечето от онези от 
САЩ 1994. Те сами си го 
направиха.

А футболът - той вина-
ги ще бъде на феновете.
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“в момента политическата 
ситуация е един добре органи-
зиран хаос. ние нямаме цен-
тър, който да управлява стра-
ната. няма и политики, които 
да се изготвят с ясно послание. 
няма приоритети и цели. де-
факто не знаем кой управлява 
държавата. убеден съм, че и на 
10 министъра не може да се ка-
жат имената, защото тези хора 
не знаят каква политика да 
правят и как да комуникират с 
обществото. не знаем и кой ги 
назначава. от вчера стана ясно, 
че министърът на вътрешни-
те работи не е кандидатура на 
пп-дБ, а се пази от ГерБ и 
дпС. в същия момент в коми-
сията по европейски въпроси 
министърът на вътрешните ра-
боти заедно с главния секретар 
възхваляваха нашите усилия за 
Шенген и бяха аплодирани от 
кирил петков, след което зна-
ете какво се случи. А на след-
ващия ден се искаше оставката 
на министъра на вътрешните 
работи, но не и на главния се-
кретар. Явно той е назначен от 
друг и на него не трябва да му 
се иска оставката.” това зая-
ви народният представител от 
БСп драгомир Стойнев в ефи-
ра на Бнт.

За политическия хаос

по думите му в момента и 
политическият хаос е изключи-
телно притеснителен.”Защото 
ми липсва българския наци-
онален интерес и как ние го 
защитаваме в тази сложна 
геополитическа ситуация. 
основната цел на това пра-
вителство, когато се изготвят 
законите не е те да служат на 
българските граждани, а да 

се вземат едни пари от плана 
за възстановяване и устойчи-
вост. дори в парламента, кога-
то атакувах законопроекта за 
енергетиката - излезе предсе-
дателя на комисията и ми каза, 
че съм прав и законопроекта 
ще доведе до хаос, но те тряб-
ва да го приемат, за да усвоят 
едни пари от еС. какво ще се 
случи с гражданите и как ще 
се увеличи цената на ел. енер-
гията от 26-та година - тях не 
ги интересува. ето така работи 
в момента политическата сис-
тема, която управлява страна-
та. и ние като опозиционна 
партия, която мисли за наци-
оналния интерес считаме, че 
това правителство е вредно”, 
добави социалистът.

Според него да защитаваш 
националния интерес не озна-
чава да си привърженик на оп-
ределена геополитическа фрак-
ция. “когато България стана 
член на еС - имаше тройна ко-
алиция начело с БСп. рамката 
ние вече я имаме, но в нея не 
означава, че не можем да защи-
таваме националните си при-
оритети и цели. ние не може 
да се съгласяваме с всяко едно 
желание на нашите партньори. 
ние бяхме тези, които казва-
хме, че тази такса от 20 лева на 
мегаватчас е безсмислена и се 

оказахме прави. министърът 
на финансите сега ще я отмени, 
защото просто няма как да съ-
бере тези приходи. ние бяхме 
и тези, които казвахме, че де-
рогацията е европейско реше-
ние”, коментира Стойнев.

За енергетиката

“когато хората страдат от 
лошо здравеопазване, липса на 
лекарства, лошо образование 
- ние в парламента се занима-
ваме с дерогация. Ако някой 
смята, че има злоупотреби - то 
тогава нека да има разследва-
не. ние от БСп предлагаме да 
се назначи особен управител 
в “лукойл”. този екип да уп-
равлява предприятието и да се 
види дали има злоупотреби и 
изтичане на средства. ние друг 
нефт на този етап и толкова 
бързо няма откъде да си доста-
вим. Ако ГерБ не бяха спрели 
проекта Бургас-Александрупо-
лис - тогава разбирам. но сега 
ние трябва да чакаме 20 дни на 
Босфора, за да има танкери, ко-
ито да минат. оказа се, че ние 
от БСп сме разумните, защото 
когато те ни казваха, че с так-
сата на природния газ ние ще 
финансираме режима на путин 
- стана така, че “Булгартран-
сгаз” задлъжня с 250 млн. лева, 

унгария е готова да ни съди, 
ек все още мълчи и слава богу 
управляващите се вслушаха в 
мнението на опозицията и онзи 
ден променихме закона. Ако 
ни слушаха нас - тогава това 
нямаше да се случи, коментира 
Стойнев.

“Сега, ако дойде някой ев-
роатлантик сигурно ще каже, 
че е най-добре да се спре тран-
зита на природен газ. Само, 
че ако го спрем през България 
за Сърбия, македония, унга-
рия - дефакто ние няма как да 
изплатим тръбата на турски 
поток, защото “Булгартран-
сгаз” е взел заем и го изплаща 
с транзитни такси и тогава тръ-
бата ще отиде в чужди ръце. 
когато ние взимаме конкрет-
ни решения - нека да обясним 
на нашите партньори и съю-
зници, че някои от тях могат 
да са във вреда на българския 
национален интерес. ние тряб-
ва да сме лоялен партньор, но 
важното е, че хората не усещат 
правителството като българско 
такова. ГерБ казват, че пп и 
дБ крадат - това разногласие 
ясно показва, че те си нямат 
доверие, некомпетентни са и 
не знаят как се управлява една 
страна, а стратегически секто-
ри като енергетиката са оставе-
ни на произвола. единственото 

“

Министърът на 
финансите беше 
бламиран относно 
приходната 
част в бюджета 
и все още не 
е ясно кои от 
неговите мерки 
ще останат

“

Казваха, че с таксата на природния газ ще 
финансираме режима на Путин - стана така, 
че “Булгартрансгаз” задлъжня с 250 млн. лева, 
Унгария е готова да ни съди, а ЕК все още мълчи

Министърът на вътрешните работи се пази от ГЕРБ и ДПС

нещо, което в момента ги кре-
пи е войната в украйна, защото 
каквото и да се поиска - те го 
гласуват”, обясни депутатът от 
БСп за ситуацията в енергети-
ката и с доставките на горива.

За ситуацията  
в армията

по отношение на ситуа-
цията с армията ни Стойнев 
е категоричен, че има нужда 
от обновяване, но не и кога-
то изведнъж ни се казва с коя 
фирма да работим и да дадем 
2.5 милиарда. “представяте ли 
си тези пари да са инвестира-
ни в българското образование, 
спорт и култура. ние сме про-
българска партия и защитава-
ме нашия интерес. не искаме 
да бъдем пионки, които изпъл-
няват чужди интереси. За нас 
е важно да има правителство, 
което казва не, когато става въ-
прос за националния интерес. 
относно “нефтохим” може би 
това ще бъде поредното пред-
приятие, което ще трябва да 
режем на скрап. Стават аварии, 
които ще се проточат с години. 
обезкървяваме енергетиката и 
сега, когато те трябва да инвес-
тират - трябва да го правят чрез 
заеми. всичко се прави така, че 
да дойдат други хора, които да 
заграбят националните ресур-
си”, уточни Стойнев.

За бюджета  
и данъците

“министърът на финансите 
беше бламиран относно при-
ходната част в бюджета и все 
още не е ясно кои от неговите 
мерки ще останат. той казва, 
че ще го преработи и внесе в 
бюджета. Защото в данъчни-
те закони той навсякъде беше 
бламиран. какво е мнението на 
ГерБ за увеличаване на макси-
малния осигурителен доход? 
ние от БСп например подкре-
пяме такава мярка, защото ви-
наги сме казвали, че колкото 
си по-богат - трябва да си по-
съпричастен към държавното 
обществено осигуряване. в 
България инфлацията остава 
висока и министъра разчита на 
нея. въпросителните са много, 
но начина по който се работи 
- не виждам решение. Сякаш 
министъра е сам и преговаря с 
политическите сили, а премие-
ра денков го унижават”, обяс-
ни народният представител от 
социалистическата партия и 
добави, че премиера в момента 
стои като безгласна буква.

в заключение драгомир 
Стойнев заяви, че ваня Гри-
горова е постигнала добър ре-
зултат, а това е успех на БСп 
и на лявото в България. “За нас 
е важно сега да се успокоят 
страстите и да се работи на-
истина за София, защото това, 
което ГерБ оставиха е трагич-
но. основната ни цел трябва да 
бъде на следващите избори да 
се готвим за кметското място. 
БСп категорично е била про-
тив модела на управление на 
ГерБ в столицата и държава-
та. единствената партия, която 
е казала, че управлението на 
ГерБ е пагубно за държавата. 
ние ще имаме собствена кан-
дидатура за председател на 
столичния общински съвет”, 
завърши той.

Драгомир Стойнев: 

Правителството 
не защитава националния 
интерес на България
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Интервю на Милен ГАНЕВ, Факти БГ

n Г-н Методиев, поканих ви на 
този разговор заради вота на не-
доверие към кабинета. Според вас, 
защо се бави този вот?

- Заради водевила, който наблю-
даваме между “продължаваме про-
мяната”, ГерБ и дпС - визирам тук 
основно поведението на ГерБ, кои-
то влизат, излизат от зала, не знаят 
какви са точно. поведението им е на 
умопомрачени хора, категорично не 
е на партия, която управлява, която 
има претенция да е национално от-
говорна, парламентарно представена 
или да носи отговорност за каквото и 
да е сериозно решение за живота на 
обществото ни. т.е. имаме психоло-
гически проблем при ГерБ най-вече, 
за да се определят къде се намират. 
в крайна сметка, винаги свършват по 
един и същи начин през последните 
месеци - вдигат много шум и накрая 
правят това, което се очаква от тях 
- да подкрепят, да се върнат в зала. 
дпС в общи линии играят някаква 
също такава близка роля, но по-пра-
гматична, по-рафинирана и по-под-
водна, в техен стил.

n А според вас, ГЕРБ какво пе-
чели от това поведение?

- печели политическо време пер-
сонално за Бойко Борисов. ГерБ 
нищо не печели. ГерБ са на тезгяха 
на разпродажбата и всеки божи ден 
или ги напускат структури в страната, 
или губят позиции. току що загубиха 
половината страна на избори. ГерБ 
няма какво да спечели - и наскоро 
го казах: те са един титаник, който в 
момента се пълни с вода. Съветът ми 
към тях е - спасявайте се, скачайте по-
единично, на групи, както искате, но 
тази работа с ГерБ приключва. не е 
въпросът дали  или, а кога. Бойко Бо-
рисов просто ги използва за личното 
си оцеляване. той е Боби михайлов в 
политиката - нека да го наречем така, 
за да сме в унисон с развитията на 
държавата от последните часове.

n Споменахте Боби Михайлов. 
В онази вечер виждате ли някакви 
политически намеси?

- винаги има политика - във всяко 
нещо в живота на хората има поли-
тика. на пирамидата на обществото 
политиката е най-отгоре.

n Добре, но какво печелят от 
това нещо?

- първо, не знаем какво стои зад 
протестите, освен естественото недо-
волство на феновете, което се излива. 
огромната част от енергията на този 
протест идва по естествен път, това е 
естествено недоволство. разбира се, 
ние сме длъжни да отчетем, че може 
да има и други фактори - примерно, 
хора, които използват протеста. За-
щото, виждате, че още докато течеше 
протеста, имаше политически, иконо-
мически изказвания по отношение на 
начина, по който ескалират нещата. 

и един Божков вземете, и Борисов, 
и управляващото - то не е мнозинство 
вече, не знам как да го определя, част 
от правителството, и опозицията. 
както виждате, държавата се разтресе 
заради случващото се.

n Може би ще ме обвинят, че 
аз имам някакви конспирации, но 
забелязах, че може би, това, което 
се случи е насочено към кабинета: 
“Ако вие не слушкате - ще изкара-
ме хората и това ще се случи пред 
НС. И другата страна към обще-
ството: Ако излезете - ще има бой 
от полицията”. Вие това вижда-
те ли го?

- Ако има организация, тя е в 
някаква част от протеста. Защото в 
голямата си част напрежението там 
ескалира, БФС стана национален 
проблем, унизителен, един вид, сим-
вол на безсилието в държавата да се 
реши даден проблем. Узурпирали са 
определен пост и сектор група хора 
и няма сила, която да ги помести от-
там - това нагнети определено огро-
мно напрежение. от друга страна, се 
видя, което беше полезно - кой кой 
е в ситуацията, и в правителството. 
виждате, че очевидно вътрешният 
министър, който носи пряката от-
говорност за неовладяването на си-
туацията - ето, тук може да търсите 
определена режисура - прекаленото 
насилие, злоупотребата със сила - 
който по време и на самия протест 
отиде и на кино, което е абсурд. той 
трябваше да изхвърчи още на втория 
час след подобна проява. така е във 
всяка европейска държава.  тук се 
сещам за случая с любомир начев, 
вътрешният министър през 1995 г., 
който при един трагичен инцидент 
беше заснет на една маса с манекен-
ки. та, вътрешният министър опреде-
лено носи вина. и това, което се видя 

- че ГерБ и дпС го бранят със зъби 
и нокти, и очевидно той е техният 
човек в правителството. т.е. в ситуа-
цията започнаха да падат определени 
маски - кой има интереси, в коя част 
на кабинета, кой кого защитава, кой 
с кого е свързан. мантрата на дпС, 
че нямат хора в това правителство, 
нямат никакво участие, никакви апе-
тити на дпС - трябва да бъде свале-
на, защото протестът я развенча.

Същата работа и с Бойко Бори-
сов, който пък не поиска оставката 
на мвр-министъра, а ни в клин, ни 
в ръкав - на спортния министър и 
на кмета на София, който е кмет от 
5-6 дена и в общи линии няма как да 
носи отговорност. и не на последно 
място - тук бих откроил ролята на 
екипа по сигурността в Столична 
община - който е най-близкият до 
ГерБ, който все още е на работа и, 
според мен, е участвал в дезоргани-
зацията на протеста, от гледна точка 
на това да може да не бъде овладян 
и да се стигне до неприятни сцени, 
които да нагнетят напрежение.

тоест, мога да отговоря на въпро-
са ви - да, определено по реакциите 
на публични фигури и фактори се 
вижда, че очевидно са имали интерес 
от нагнетяване на напрежение и ес-
калация по време на този протест.

n Кажете, в момента какви са 
отношенията между кабинета и 
президента Радев?

- Сложен въпрос. очевидно има 
още по-дълбоко сближаване между 
него, и ГерБ и дпС. въпреки, че те 
работят от няколко години в симбио-
за. давам ви веднага пример - шефът 
на дАнС се брани със зъби и нокти 
от същата тази група - дпС, ГерБ, 
радев и неговата групировка в прези-
дентството. не би трябвало никой да 
има съмнение къде е бил радев през 
тези години и с кой е играл. виждате, 
че Фандъкова, още на следващия ден 
след като не беше кмет, беше приета 
в президентството, снимаха се заед-
но, с благодарности я изпрати, рабо-
теха в тясно сътрудничество.

радев си кацна там, където винаги 
се е чувствал добре в последните го-
дини - при ГерБ. работи добре с тях 
и продължават да работят координи-
рано и ГерБ, и той за унищожаване-
то на пп. единият от лична гледна 
точка - отмъстителност за това, че ги 
създаде като политически проект, а 
те излязоха от контрола му, а другият 

за това, че го арестуваха и в момен-
та е принуден да търпи унижението 
да е патерица на едно управление, в 
което не се чувства комфортно и с 
което трябва да се съобразява поради 
външни и вътрешни зависимости.

n А БСП къде е в тази ситуа-
ция?

- БСп е категорична опозиция. 
мисля, че остана единствената опо-
зиция, която може да има претенция 
за управлението на страната, за раци-
онално мислене, за предприемане на 
някакви действия. корнелия нинова 
остана единствената, която никога не 
е влизала в договорки с ГерБ, никога 
не се подчини на този модел и която е 
алтернатива по някакъв начин и на пра-
вителството, и на корупционно-оли-
гархично-кохортно измамният модел 
на румен радев, който успя да заблуди 
държавата. и самият факт, че тя издър-
жа на тази атака, на това напрежение, 
на опити да бъде подчинена чрез пари, 
чрез вътрешни опозиции, чрез компро-
мати и атаки от тази групировка и сим-
биоза - визирам тук ГерБ, радев и дпС, 
е достатъчна атестация за нейната роля 
и място в българската политика. 

в общи линии, ако тя бъде свалена, 
или беше свалена през последните го-
дини, това означаваше да излезе един 
пъзел, много неприятен управлен-
ски в държавата, който щеше да ни 
гарантира още няколко години едно 
мракобесно управление, от което се 
опитваме да се отървем като модел и 
което ми се струва, че започва да се 
разгражда след местните избори.

n Смятате ли, че кабинетът 
ще издържи до зимата или ще пад-
не много скоро?

- при всички случаи, може би, ще 
издържи до пролетта, до изборите, но 
е трудно да се каже с оглед на разме-
стванията в енергетиката, с оглед на 
трусовете, които могат да възникнат 
на базата на социално-икономически 
проблеми през зимните месеци. 

не знаем и как ще се развие и ка-
зусът “лукойл”, който нагнетява ог-
ромно напрежение в момента в сек-
тора, който може да взриви цените. 
така че - много са неизвестните. 

всеки път това правителството 
се клати и аха да падне, и в крайна 
сметка, виждате, че се задържа по 
силата на външни зависимости на 
част от участниците, най-вече - евро-
атлантическият вектор, от който се 
притесняват част от управляващите.

Калоян Методиев: 

Бойко Борисов използва ГЕРБ за личното си оцеляване, той е Боби Михайлов в политиката

“

Всеки път това правителството 
се клати и а-ха да падне, 
и в крайна сметка се задържа 
по силата на външни зависимости

БСП е единствената 
опозиция, която може да има 
претенции да управлява
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Таня ГЛУХЧЕВА

на 15 ноември в име-
нието “Филоли” в Сан 
Франциско китайският 
президент Си дзинпин 
проведе разговор с аме-
риканския си колега джо 
Байдън. на фона на обтег-
натите отношения между 
двете суперсили в света 
срещата беше очаквана, 
непредвидима, поражда-
ща любопитство и цял 
тайфун от предположения 
как биха се развили отно-
шенията между страните 
в бъдеще. Ще бъде ли об-
съден въпросът с тайван? 
Ще бъдат ли пуснати аме-
риканските затворници в 
китай? Ще се стремят ли 
към създаването на един 
по-справедлив свят, изгра-

ден на основата на мира?
някои от политолози-

те изразиха 
скептицизъм 

за развоя на събитията, 
след като още в навечери-
ето на срещата им, амери-
канският лидер заяви, че 
“китай има реални про-
блеми”. но въпреки това 
изрази надежда “да върне 
отношенията в нормал-

но русло, да комуникира 
(със Си Цзинпин) и да 
може да вдигне телефона 
и да разговарят в момент 
на криза”.

но това си е в духа на 
Щатите, винаги да подце-
няват другите, а себе си - 
да изтъкват.

Си дзинпин посочи, 
че пред китай и СаЩ 
стои избор между две 
основни възможности. 
от една страна, двете 
държави могат да търсят 
засилване на съединени-
ето и сътрудничеството, 
съвместно справяне със 
световните предизвика-
телства, стимулиране на 
световната сигурност и 
общия растеж. от друга 
страна, може да продъл-
жи разделянето на лагери, 
взаимното противопос-
тавяне и поддържане на 
“играта с нулев резултат”, 
което ще върне света към 
колебание и раздяла. тези 
два варианта представля-
ват две посоки, които оп-
ределят бъдещето на чове-
чеството. конкуренцията 
между големите няма да 
разреши проблемите пред 
китай, СаЩ и света. на 

Земята има място както 
за китай, така и за СаЩ, 
а техните успехи предла-
гат взаимни шансове за 
развитие. а това е в рязко 
противоречие с думите на 
президента Барак обама 
преди няколко години, 
когато се опита да увери 
международната общност, 
че ако китай продължава 
да се развива със същите 
темпове - ще ни е необхо-

дима нова планета, защото 
трудно ще може да бъде 
поделена тази.

Си също така увери, 
че китай няма да води 
война срещу никоя стра-
на. “каквато и степен на 
развитие ние бихме могли 
да достигнем, ние няма да 
търсим никога хегемо-
нията или експанзията и 
няма никога да налагаме 
нашата воля на другите”. 
и допълни, че “китай не 
се стреми към сфери на 
влияние и няма да поведе 
нито гореща, нито студе-
на война срещу, която и 
да е страна в света”.

Байдън изненадващо 
съобщи, че винаги е счи-
тал отношенията с китай 
за най-важните двустран-
ни отношения в света. 
конфликтите между двете 
страни не са неизбежни, а 
в същото време стабилен, 
развиващ се китай отго-
варя на интересите както 
на Съединените щати, 
така и на света като цяло. 
поддържането на стабил-
ността на китайско-аме-
риканските отношения, 
превенцията на конфли-
кти, управлението на раз-
личията и провеждането 
на сътрудничество в об-
ласти от взаимен интерес 
са полезни за двете стра-
ни за справяне със своите 
вътрешни и общите меж-
дународни проблеми.

китайският външен 
министър ван и заяви, че 
президентът Си Цзинпин 
и американският му коле-
га джо Байдън са имали 
“много добра”, всеобх-
ватна и задълбочена сре-

ща на върха. Срещата на 
високо равнище има стра-
тегическо значение и ще 
се превърне в крайъгълен 
камък в историята на ки-
тайско-американските от-
ношения, отбеляза той.
И въпреки това...

въпросът с тайван си 
остава препъникамък в 
китайско-американските 

отношения. тайпе при-
ветства ангажимента на 
Байдън за запазване на 
статуквото по тайванския 
въпрос. След срещата със 
Си Байдън каза, че СаЩ 
са против всякакви едно-

странни действия на която 
и да е страна за промяна 
на статуквото в тайван-
ския проток, и добави, че 
противоречията трябва да 
бъдат решавани по мирен 
път. Байдън освен това 
призова китай да признае 
изборния процес в тайван 
и да ограничи военната си 
активност около острова.

С типичното амери-

канско пошло чувство за 
хумор и проява на лош 
вкус, държавният гла-
ва на СаЩ нарече Си 
дзинпин “диктатор”, но 
вероятно, сещайки се, че 
определението му не е 
никак уместно, допълни: 
“той е диктатор в смисъл, 
че управлява държава, 
която е комунистическа 
и е с форма на управле-
ние напълно различна от 
нашата”, уточни той на 
пресконференция след 
срещата.

проблемът в случая 
е, че не го прави за пръв 
път. по същия начин го 
нарече и през юни, след 
като беше свален предпо-
лагаем китайски шпион-
ски балон няколко месе-
ца по-рано. Говорител на 
китайското външно ми-
нистерство нарече тогава 
изказването “абсурдно 
и безотговорно”. остра 
реакция последва и след 
повторния коментар, като 
ведомството този път оп-
редели “изцепката” като 
изключително погрешна и 
безотговорна политическа 
манипулация.

“винаги ще има зло-
намерени хора, които да 
се опитат да вбият клин в 
китайско-американските 
отношения, но няма да ус-
пеят”, каза на пресконфе-
ренция говорителката на 
министерството мао нин.

Срещата между Си 
дзинпин и джо Байдън оп-
ределено беше ползотвор-
на не само от политическа 
гледна точка, но също така 
и за хората по света, за да 
могат да направят ясна съ-
поставка между “двамата 
големи”. първият - гово-
рейки умерено, убедител-
но, умело позоваващ се 
на исторически препрат-
ки, и вторият - арогантен, 
налагащ възгледите си за 
“демокрация” и нямащ 
никаква представа от ко-
ментарите на своите пред-
шественици.

несъмнено започва 
нова ера в китайско-аме-
риканските отношения, но 
какво точно ще се случи - 
само бъдещето ще покаже. 
останаха много въпроси, 
които да се обсъдят. но 
пекин ясно показа, че 
няма да позволява никой 
да определя дневния му 
ред и, че няма по-велики 
сред лидерите. Щом си за-
станал начело на държава-
та си, ти си равнопоставен 
с всички си колеги. 

Започва ли нова ера в
китайско-американските 
отношения?
За ползите от срещата между Си Дзинпин и Джо Байдън

Китайци, живеещи от години зад Океана, 
приветстваха Си по време на визитата му

Си Дзинпин и Джо Байдън направиха първата крачка 
към затопляне на китайско-американските отношения

В САЩ китайският президент 
призова да няма разделение в света
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първият по рода си търг на галерия 
“леседра” на съвременно българско 
изкуство ще се проведе на 21, 22 и 23 
ноември в Съюза на българските ху-
дожници на ул. “Шипка” 6, първи етаж, 
зала 1. всички произведения са създа-
дени преди 25 години на пленерите на 
галерията. Сред художниците в тър-
га са петър дочев, Христо Стефанов, 
димитър лалев, Ганчо карабаджаков, 
Сули Сеферов и Йордан кисьов, научи 
дума от ради Георгиев.

“най-значимата в тази колекция е 
работата на петър дочев “Без заглавие” 
- 100х100х15 см, оцветени панели от 
дърво, монтирани върху тъмен дървен 
панел, което я прави скулптурно-три-
измерна. показва се за първи път и тя 
потвърждава казаното от писателя ди-
сидент Георги марков в неговото есе от 
1974 г., че петър дочев е “българският 
минималист”, поставяйки го редом до 
американския скулптор карл андре”, 

споделя Георги колев, собственик на 
“леседра”. “петър дочев е известен с 
индустриалните пейзажи, с абстрактни 
творби и най-вече с графитите. това 
произведение е единствено от този род и 

характер и издига петър дочев на ниво-
то на най-значимите минималисти като 
американеца доналд джъд, например. 
достойното място на тази творба е в на-
ционалния музей”, завършва колев.

изненада за ценителите са живо-
писните абстракции на Ганчо караба-
джаков, създадени специално за “ле-
седра”, които сега се показват за първи 
път. премиера за публиката са мащаб-
ните рисунки на живописеца монумен-
талист Христо Стефанов, вдъхновени 
от природата и изпълнени с характер-
ните за него туш и перо. Живописните 
творби на димитър лалев, специално 
създадени за проекта на “леседра” 
преди 25 години, са достойни да вля-
зат в музея, не само заради своя ма-
щаб, но и за силата на внушението, 
което излъчват. казаното за димитър 
лалев се отнася до голяма степен за 
живописните платна на Сули Сеферов 
и на Йордан кисьов.

изминал некратък път 
като преподавател и скулптор, 
Христо Харалампиев стига до 
извода, че всяко теоретично 
определение “на изминатия 
път е излишно или по-точно 
бледнее пред чистата емоция 
и искрената любов към кра-
сотата на рисунката и плас-
тичната форма”. и в годината 
на своя 70-годишен юбилей 
с изложбата в галерия “Бъл-
гари”  той доказва това свое 

веру чрез пластики, барелефи 
и серия тушови рисунки на 
женски торсове, пише проф. 
аксиния джурова, куратор на 
изложбата. тази последна се-
рия специално ме връща към 
размислите, към това какво е 
рисунката, нахвърляни по по-
вод една негова предишна из-
ложба. “...линията и формите 
в рисунките изразяват всичко. 
тя, рисунката, е и приятел, и 
враг на художника... тя е и тре-

вогата от белия лист, преди да 
го превърне в светлина и плът 
или по-точно в себе си. тя е 
и твоето истинско, живо при-
съствие и в този смисъл тя е и 
свободата, и безразсъдството 
на всеки, който я владее. тя е 
и неговата душевност - сурова 
и нежна, дръзка и мощна, еро-
тична и трагична.”

и този път Христо Хара-
лампиев показва, както преди 
повече от четири десетилетия, 

че рисунката е посвещение 
и художникът извън нея не 
съществува. тя е отдаденост, 
знак на личното преживяване 
в момента, в който нанасяш 
първите щрихи върху листа.

но подобна изложба, свое-
образна рaвносметка на изми-
налия път на Христо Харалам-
пиев, не можеше да мине и без 
пластики и барелефи. ниският 
релеф е този, в който си дават 
среща умението на скулптора 
с рисунката. това е жанрът, 
който можеш да правиш, след 
като си изминал определени 
етапи в развитието си, макар 
че в барелефа Христо Хара-
лампиев още в началото на 
творческия си път определено 
си извоюва приоритетно мяс-
то. той бе този, който въведе 
и утвърди у нас, наравно с 
Георги Чапкънов, пластич-
ните възможности на ниския 
релеф, равноправно с остана-
лите жанрове в изкуството, 
посочва още проф. аксиния 
джурова.

“#антитъга - четвъртата премиера за 
новия сезон на театрална работилница 
“Сфумато”, ще се състои на 20 ноем-
ври от 19 ч. в зала Underground. антон 
угринов е режисьор на постановката по 
текстове на Стефан иванов, музикална 
среда - александра дичева, участват 
анета иванова, василена кънева, Йор-
дан върбанов, петар андреев, плакат - 
Стела Стоянова.

“#антитъга” е театрален пърформанс, 
базиран върху текстове на поета и дра-
матург Стефан иванов. той представя 
вътрешния свят на съвременния, лишен 
от успешни социални рефлекси човек, 
неговия абсурден и черен хумор, но и 

безсилието му в средата и държавата, в 
която живее, постоянното самообвине-
ние за неспособността му да се адаптира 
към тях и да изгради своето щастие.

“#антитъга” е за човек в търсене на 
смисъл и на изход от лабиринта, в който 
сам се е вкарал, воден от вярата си, че 
може би любовта е достатъчна; за суи-
цидното мислене и поведение, клинич-
ната депресия, всекидневния “бърнаут”, 
психологическитe травми, зависимости, 
лошите навици, повреденото общество, 
отстояването на гражданска позиция, 
липсата на емпатия, несподелената лю-
бов, хроничния негативизъм, смеха и 
смъртта. теми, все по-актуални във вре-

ме на войни, епидемии, икономически 
кризи и социална фрагментация.

Вечер, посветена на  
90 години от рождението  
на Велин Георгиев

Литературно-
музикална вечер 
“В мен препуска 
табун коне...” по 
случай 90 години 
от рождението 
на Велин Георгиев 
ще се състои на 
21 ноември от 18 
ч. в къщата музей 
“Димитър Бла-
гоев - Дядото” в 
София, ул. “Лайош 
Кошут” 34. Слово ще произнесе д-р 
Елена Алекова. Участват Пенчо Чер-
наев, Атанас Звездинов, Надежда 
Захариева, Матей Шопкин, Петя Цо-
лова, Банко П. Банков, Петър Андаса-
ров, Марина Матеева, Илко Славчев, 
Владо Любенов, Росица Копукова, Ор-
лин Миланов, Гео Каракашев, Христо 
Милчев, Йонко Бонов и флейтистка-
та Майя Сергиева-Богданова.

Уляна Пачева представя 
новата си книга

Галерия-книжарница 
“София прес” и издател-
ство “Захарий Стоянов” 
организират представя-
не на книгата “Планина-
та и облакът” от Уляна 
Пачева на 21 ноември от 
18 ч. в галерия-книжар-
ница “София прес”, ул. 
“Славянска” 29.

Спектакли в „Топлоцентрала”

РЦСИ “Топлоцентрала” празнува 
втори рожден ден. До края на месе-
ца в залите на културния център ще 
има още театрални и танцови спек-
такли. Премиера на 22 ноември ще 
има втората част от трилогията на 
Emergency Theater - “Празна е стая-
та на удоволствието”, продължение 
на “Сцени на разсъмване” (30 ноем-
ври) от Юлияна Сайска, Елена Дими-
трова и Цвета Софрониева. На 28 и 
29 ноември Гергана Димитрова показ-
ва своята копродукция с One Dance 
Week и “Топлоцентрала” - “Мъртви 
души”. На 28 ноември може да гле-
даме танцовия пърформанс “Dance, 
Baby, Dance” по хореография на 
Жана Пенчева, който се реализира 
съвместно с ICC и ДНК, заедно с тан-
цовия пърформанс “The Power Of S” - 
на 29 ноември, с награда “Икар 2022”. 
Вечерта на 24 ноември ще празнува 
вечността с “DragOn Forever” - по-
вече от просто шоу, безкрайно парти 
на танцовото трио “Steam Room” 
(Александър Георгиев, Жана Пенчева 
и Дарио Барето Дамас). 

Снимка архив ДУма

Снимка ваСил Танев

Сцена от “Мъртви души”

Изложба-търг 
на „Леседра” в СБХ
Средствата отиват за финансирането на арт селището, 
което галерията създава в село лесидрен

Снимка Галерия “леСеДра”

Ганчо Карабаджаков,  
“Пейзаж от Лесидрен”, 1999 г.

Пърформанс по текстове на Стефан 
Иванов с премиера в „Сфумато”

Христо Харалампиев показва пластики 
и рисунки в новата си изложба

Снимка Тр “СфУмаТо”
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понеделник
20 ноември

отговори на кръстословицата 

от брой 223

- КАТ съвсем са 
озверели:
- Защо!

- Днес ме спряха 
и питаха що съм 

без кола...

воДоравно:
Парапети. Робсън /Боби/. Нонет. Тиа. Отри 

/Джийн/. Чам. Натиск. Ни. Пулс. "ЕАР". Амга. 
Реле. Нотка. Тур. Крива. Копане. Ера. "Иде!". 
Йорк. Амфора. Ис. Ели. Илиева /Мария/. ОН. 
"Елка". ИХК. Сахаб. Арка. "Анатол". Ахелой. 
Ануар /Габриел/. До. Ълк. Ли. Везби. Бури. Ро-
део. Вас. Мис. Нрави. Азо /Анатолий/. Де. Оцу. 
Ок. Анов /Николай/. Катерина Малеева.

отвЕсно:
Канапе. Ойлер /Леонард/. Обида. Ромул. 

Поилка. Усет. Хан. Лекар. Кахър. Пенс. РНК. 
Елинор. Пета. "Ние". Алк. Рци. Ов. Алино. Раун 
/Йорген/. Питиета. Михайлов /Борислав/. Исак. 
Ефект. Идиом. "Кракра". Ров. "Ка". Караславов 
/Георги/. Абонати. Не. Ае. Стимули. Охлузване. 
Сър. Градина. Абазов /Тодор/. Нива. "Нес". Бо-
рисова /Саня/.



справочник14
2023

понеделник
20 ноември

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес вторник сряда четвъртък

променливо облачно с дъжд облачно с дъжд

максимални максимални максимални максимални

рак

телец

 

лъв

БлИЗНацИ

дева

веЗНИ

коЗИрог

скорпИоН

водолей

стрелец

рИБИ

12
oC 11

oC 10
oC 7

oC

облачно

Излишно се дистанци-

рате от околния свят, 
повече ще изгубите, от-

колкото да спечелите.

Нова работа или друга 
заетост ще донесе по-

ложителни промени в 
живота ви. 

Професионални и лични 
удовлетворения ще дой-

дат като резултат от 
неуморната ви работа.

Натъквайки се на раз-

крития, ще предизвика-

те нечий нездрав инте-

рес към себе си.

Съсредоточете се върху 
работата си и по-малко 
обръщайте внимание на 
изказвания.

Сътрудничество, изгра-

дено върху взаимни инте-

реси, ще постави начало-

то си за някои от вас.

Както не жалите себе 
си, такова поведение из-

исквайте и от партньо-

рите си.

Запазвате доброто си на-

строение и с желание за 
промяна пристъпвате към 
поредното начинание.

Ще пристъпите днес 
към решаване на спорни, 
професионални, бизнес и 
лични въпроси. 

Здравето ви изисква 
внимание, което твър-

де често пренебрегвате 
напоследък.

Финансови придобивки 
ще ви позволят да се за-

емете с домашни ремон-

ти или покупки за дома.

Погрижете се за не-

отложните си задачи 
и след това мислете за 
друго. 

овеН

05.55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и симеон иванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев

11.00 Култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стоянович

12.00 по света и у нас
12.25 новини на турски език
12.35 малки истории 
13.00 последният печели - за-

бавно семейно куиз шоу/п/
14.15 "бум-бум - дългият път към 

дома" - анимационен филм 
14.40 "пакостникът чорапчо" - 

анимационен филм 
14.55 "детективска агенция "ласе 

и мая" - тв филм /2 епизод/
15.20 "Звезден прах" - тв филм /2 

епизод/
16.00 бързо, лесно, вкусно
16.30 светът и ние 
16.55 българия в 60 минути с ма-

риана векилска
18.00 по света и у нас 
18.30 още от деня - коментарно 

предаване
19.00 последният печели - за-

бавно семейно куиз шоу
20.00 по света и у нас
20.45 спортни новини
21.00 история.bg 
22.00 "любов в окови" - тв филм 

/23 епизод/
23.00 по света и унас 
23.25 "повратна точка 2" - тв 

филм /9 епизод/ (16) 
00.25 светът и ние /п/
00.50 100% будни - сутрешно ток-

шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев /п/

02.25 Култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич /п/

03.25 "детективска агенция "ласе 
и мая" - тв филм /2 епизод/п/

03.55 "Звезден прах" - тв филм  
/2 епизод/п/

04.15 олтарите на българия
04.25 по света и у нас /п от 20.00 

ч./

06.00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова

09.30 "преди обед" - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев

12.00 bTV новините - обедна 
емисия

12.30 "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу /п./

13.30 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов /п./

14.30 "скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "доктор чудо" - сериал, с.2
17.00 bTV новините
17.20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

18.00 "стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов

19.00 bTV новините - централна 
емисия

20.00 "Фермата: нишката на жи-
вота" - риалити, с.9

23.00 bTV новините - късна еми-
сия

23.30 "по средата" - сериал, с.3, 
еп.13

00.00 "столичани в повече" - се-
риал, с.12, еп.7

01.00 "Като на кино" - предаване 
за кино

01.10 "Костюмари" - сериал, с.8, 
еп.14

02.10 bTV новините /п./
02.50 "преди обед" - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./

04.45 "светът на здравето" - 
здравно предаване с воде-
ща д-р неделя Щонова /п./

05.20 "лице в лице" - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./

06.00 "Здравей, българия" - су-
трешен блок

09.30 "на кафе" - предаване на 
NOVA

12.00 новините на NOVA
12.30 "наследство" (премиера) - 

сериен филм
13.30 "свободна да избира" (пре-

миера) - сериал
15.00 "не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм
16.00 новините на NOVA
16.10 "пресечна точка" - публи-

цистично шоу
17.00 "семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра
18.00 "сделка или не" (премиера) 

- телевизионна игра
19.00 новините на NOVA - цен-

трална емисия
20.00 "игри на волята: българия" 

(премиера) - риалити, се-
зон 5

22.00 "Кошмари в кухнята" - ри-
алити

23.00 новините на NOVA
23.30 "военни престъпления" - 

сериал, сезон 14
00.30 "престъпни намерения" - 

сериал, сезон 14
01.20 "специален отряд: лайп-

циг" (премиера) - сериал, 
сезон 19

02.00 "дъщерята на посланика" - 
сериен филм

03.40 "Ти разкажи, черно море" - 
сериен филм

05.20 "пресечна точка" - публи-
цистично шоу /п/

10.00 Refresh за здраве

11.00 EuroTV Shop

11.30 седмичник с владо бере-

ану

12.30 EuroTV Shop

13.00 новини

13.15 пътуващо читалище

14.15 Училище за родители

15.15 новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 делници

19.30 новини

20.00 не се страхувай!

21.00 балотаж

22.00 денят с веселин дрем-

джиев

23.00 новини

23.30 да се срещнем с песен

00.30 Шесто чувство

02.30 EuroTV Shop

03.30 Училище за родители

04.30 пътуващо читалище

05.30 не се страхувай!

06.30 делници

православен календарчестито!

ЧестИт ЮБИлей!
таМара такова

родена на 20.11.1943 г.

антифашист, общественик, преводач и кул-
турен деец, председател на асоциацията за 

българо-кубинско приятелство.

скъпа Тамара,
от името на всички български антифашисти ти 

пожелаваме много здраве и сили, и още дълги годи-
ни да бъдем заедно и да работим за нашата кауза!

най-сърдечно те прегръщаме!
      

Всички твои приятели 
от Българския антифашистки съюз

св. Григорий дека-
полит придобил дара на 
пророчество и чудот-
ворство

свети Григорий бил 
роден в исаврия дека-
политска през осми век. 
още от детинство той оби-
чал божия храм и църков-
ните богослужения. четял 
светото писание посто-
янно и с благоговение. 
За да предотврати брака, 
наложен му от родители-
те, той напуснал тайно 
дома. прекарал целия си 
живот, пътувайки по све-
та - Константинопол, рим, 
Коринт, подвизавал се 
известно време на плани-
ната олимп, проповядвал 
словото божие навсякъ-
де, изобличавал иконо-
борческата ерес, усилвал 
вярата на православните, 
които по това време били 

гонени, измъчвани и за-
тваряни от еретиците.

Заради подвижниче-
ския си живот и молитва 
св. Григорий придобил 
дара на пророчество и 
чудотворство. За да се 
бори с иконоборците, све-
ти Григорий напуснал ма-
настира "свети мина", къ-
дето се подвизавал дълго 
време, и отишъл отново в 

Константинопол. Тук той 
се разболял тежко и по-
чинал през 816 г.

св. прокъл бил уче-
ник на св. Йоан Злато-
уст 

възложено му било 
послушанието да при-
служва при патриарха и 
да посещава идващите 
посетители. след смър-
тта на св. Йоан Златоуст 
и подир една поредица 
от негови кратковремен-
ни наследници най-после 
св. прокъл бил избран 
за цариградски патриарх 
в 434 г. Църквата била 
силно смущавана от ере-
тически учения. но св. 
прокъл с дух на кротост 
и любов стоял твърдо на 
страната на истината. по 
негово ходатайство импе-
ратор Теодосий млади, 

чиято майка императрица 
евдоксия била най-голям 
враг на св. Йоан Злато-
уст, разрешил да бъдат 
пренесени св. мощи на 
последния от мястото на 
неговото заточение в Ца-
риград. Това станало на 
27 януари 438 г. св. па-
триарх прокъл починал 
на 20 ноември 447 г.

Църквата почита на 20 ноември преп. Григорий декаполит. св. прокъл, архиеп. константинополски. 
св. мчк дасий доростолски (предпразненство на въведение Богородично) 
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София, жк. "дружба" 1,
ул. "илия Бешков" 3а

спорт 15
2023

понеделник
20 ноември

Боби Михайлов

глЕдаЙтЕ

ФутБол
по Диема спорт
21.45 Северна Ирландия - Дания

по Диема спорт 2
21.45 РСМ - Англия

по Диема спорт 3
21.45 украйна - Италия

по Нова спорт
21.45 Словения - Казахстан

по макс спорт 4
22.00 леванте - Расинг С

по макс спорт 2
БАСКетБол
19.00 Академик Пд - Рилски спортист

по Диема спорт 3
3.00 Ню орлиънс - Сакраменто 

Боби михайлов подава 
оставка като председател 
на БФс. това стана ясно от 
съобщение от “Бояна”, от-
където разкриват, че тази 
седмица ще има заседание 
на изпълкома, на което ще 
бъде свикан извънреден 
конгрес. изборите ще са 
февруари или март. насто-
ящият мандат на михайлов 
изтича през 2025 г., като не 
е ясно дали той ще се канди-
датира отново. 

БФс продължава да на-
стоява, че вината за еска-
лацията на напрежението, 
довела до кървавите ин-
циденти по време на евро-
квалификацията България 

- Унгария (2:2), е на УеФА 
и мвр.

“БФс е крайно огорчен и 
разочарован от онова, което 
се случи в центъра на софия 
по време на двубоя, но е ка-
тегоричен, че предвид всич-
ки сигнали за провокации, 
получени от различните 
държавни и международни 
институции, крайното реше-
ние на УеФА е абсолютно 
оправдано. това бе потвър-
дено и от присъствалите на 
двубоя представители на ев-
ропейската централа. всич-
ки те изразиха мнението, че 
предприетите мерки и орга-
низацията на домакините са 
направили така, че мачът да 

се изиграе - защото в про-
тивен случай санкциите за 
българския футбол, респек-
тивно за българската държа-
ва, щяха да бъдат огромни.

БФс не може да приеме 
уличното или фейсбук “пра-
восъдие” да потъпква всич-
ки демократични ценности, 
заложени в конституцията 
на република България, как-
то и тези в Устава на БФс. 
Живеем в правова държава 
с установени правила, които 

няма как да бъдат задраска-
ни или заобиколени заради 
нечия амбиция”, се казва 
още в позицията.

в петък михайлов бе на 
разпит в антикорупцион-
ната комисия, а след това 
заяви, че не чувства вина за 
случилото се. прокуратура-
та съобщи, че започва раз-
следване в БФс. михайлов 
ще бъде изслушан в сряда 
от депутатите за протеста 
срещу БФс.

Боби Михайлов 
подава оставка

Група H
БЪЛГарИЯ - унгария 2:2 0:1 

Адам (10) 1:1 делев (24) 2:1 деспо-
дов (78-д) 2:2 Ал. петков (90+7-авт); 
Черна гора - Литва 2:0 1:0 куч (3) 2:0 
Йоветич (48). Сърбия - БЪЛГарИЯ 
2:2 1:0 велкович (17) 1:1 русев (59) 1:2 
десподов (69) 2:2 Бабич (82); унгария 
- Черна гора 3:1 0:1 рубежич (34) 2:1 
собослай (67 и 68) 3:1 над (90+3).

1. уНГарИЯ 18 2. СЪрБИЯ 14 3. 
Черна гора 11 4. литва 6 5. България 4. 

Група а 
Грузия - Шотландия 2:2; кипър - 

испания 1:3.
1. ИСпаНИЯ 18 2. ШОТЛаНДИЯ 

16 3. норвегия 4. Грузия 8 5. кипър 0.
Група B
Франция - Гибралтар 14:0; нидер-

ландия - ирландия 1:0.
1. ФраНЦИЯ 21 2. Нидерландия 

15. 3. Гърция 12 4. ирландия 6 5. Ги-
бралтар 0.

Група C
Англия - малта 2:0; италия - рсм 5:2.
1. аНГЛИЯ 19 2. Италия 13 3. 

Украйна 13 4. северна македония 7 5. 
малта 0.  

Група D
Армения - Уелс 1:1; латвия - Хър-

ватия 0:2.
1. ТурЦИЯ 16 2. Хърватия 13 3. 

уелс 11 4.армения 8 5.  Латвия 3.
Група Е
молдова - Албания 1:1; полша - 

Чехия 1:1.
1. аЛБаНИЯ 14 2. Чехия 12 3. 

полша 11 4. молдова 10 5. Фарьорски 
острови 1.

Група F
Азербайджан - Швеция 3:0; есто-

ния - Австрия 0:2.
1. аВСТрИЯ 19 2. БЕЛГИЯ 17 3. 

Швеция 7 4. Азербайджан 7 5. естония 1.
Група H
казахстан - сан марино 3:1; Фин-

ландия - северна ирландия 4:0; дания 
- словения 2:1.

1. ДаНИЯ 22 2. Словения 19 3. ка-
захстан 18 4. Финландия 15 5. северна 
ирландия 6 6. сан марино 0.   

Група I
Беларус - Андора 1:0; израел - ру-

мъния 1:2; Швейцария - косово 1:1.
1. руМЪНИЯ 19 2. ШВЕЙЦа-

рИЯ 17 3. израел 12 4. косово 11 5. 
Беларус 9 6. Андора 2. 

Група J 
лихтенщайн - португалия 0:2; 

люксембург - Босна и Херцеговина 
4:1; словакия - исландия 4:2.

1. пОрТуГаЛИЯ 27 2. СЛОВа-
КИЯ 19 3. люксембург 14 4. исландия 
10 5. Босна и Херцеговина 9 6. лихте-
нщайн 0. 

рЕзултати

БФС свиква конгрес през февруари или март

Снимка БТа

Сърбинът Милош Велкович (вторият отляво) открива с глава 
резултата срещу България. Сърджан Бабич (№15) отново 
с глава оформи крайното 2:2 в мача в лесковац

България завърши 2:2 като гост на 
сърбия в лесковац в последния си мач 
от Група н от квалификациите за евро 
2024. милош велкович (16) откри с глава 
за домакините, като с добавка простреля 
отблизо вратаря ни даниел наумов. ре-
зервата Георги русев (59) изравни с диа-
гонален удар по тревата, а капитанът ки-
рил десподов (68) изведе нашите напред 
след контраатака от центъра на терена. 
сърджан Бабич (82) изравни отново с 
глава и отново след корнер. съперници-
те удариха и по една греда.

сърбия се класира на еврофинали 
за първи път от 2000 г. нашите завър-
шиха последни в групата с 4 т.

България допусна злощастно сър-
бия да изравни за 1:1 и на 21 юни в 
разград в последните секунди на доба-
веното време.

новият селекционер на “лъвовете” 
илиан илиев направи 2:2 през седми-
цата и срещу лидера в групата Унга-
рия, който в последния си мач обърна 
Черна гора с 3:1 в Будапеща.

на стадиона в лесковац бяха прези-
дентът на република сърбия Алексан-
дър вучич и шефът на УеФА Алексан-
дър Чеферин. двамата откриха новия 
стадион четвърта категория в лозница 
по-рано през деня.

България изпусна Сърбия и в Лесковац 
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макс верстапен записа 18-а победа за 
сезона във Формула 1. пилотът на ред Бул 
триумфира и за Гран при на лас вегас. 
нидерландецът беше неудържим - получи 
наказание от 5 сек. заради маневра срещу 
Шарл льоклер (мон, Ферари) още в първия 
завой, но навакса изоставането и стигна до 
успеха с време 1:29:08:289 ч.

льоклер води битка и с двамата пилоти на 
ред Бул, а в края изпревари Серхио перес, за 
да стигне до второто място. монегаскът беше 
по-бавен с 2,070 сек. перес последен се качи 
на почетната стълбица и на 2,241 сек. след 
макс. в топ 5 влязоха още естебан окон (Фр, 
Алпин) и ланс Строл (кан, Астън мартин).

Точката за най-бърза обиколка по улич-
ното трасе заслужи оскар пиастри (Авл, 
макларън).

За верстапен победата е 53-та в кариера-
та му. С нея той се изравни със Себастиан 
Фетел на трето място във вечната ранглиста. 
пред тях са само люис Хамилтън със 103 и 
михаел Шумахер с 91. ред Бул вече е с 20 
успеха през сезона, което е нов рекорд. до-
сегашното най-добро постижение беше 19 
победи на мерцедес от 2016 г. Този сезон 
австрийският тим не успя да спечели само 
в Сингапур, където победата взе карлос 
Сайнц (исп, Ферари).

в класирането верстапен води с 549 т., 
пред перес - 273, и Хамилтън - 232. при 
конструкторите начело е ред Бул с 822 т., 
пред мерцедес - 392, Ферари - 388, макла-
рън - 284, и др.

Сезонът във Формула 1 приключва в не-
деля в Абу даби.

Алберт попов стартира с 10-о място в Световната купа по ски. 
Българският представител в елита на “белия керван” се нареди сред 
най-добрите в слалома в Гургъл, Австрия. 

попов даде 12-о време в първия манш (54,83 сек.), а с 54,00 сек. 
във втората част на старта финишира в десетката с общо време 
1:48:83 мин. Българинът заслужи 26 т.

Състезанието, което е първо за сезона, мина под доминация на 
домакините, които окупираха подиума. За първи път в историята на 
дисциплината трима австрийци завършват в челната тройка на родна 
земя. победи мануел Фелер (1:47:23 мин.), а след него се наредиха 
марко Шварц (1:47:46) и михаел мат (1:48:28).

Стартът приключи по скандален начин. преди да се пуснат по-
следните петима, протестиращ прекъсна сесията за 10 мин. Той раз-
пръсна оранжев прах на финала на трасето, протестирайки срещу 
климатичните промени. Това не се понрави на Хенрик кристофер-
сен, който потърси саморазправа с протестиращия. наложи се наме-
сата на полиция, за да бъде удържана норвежката звезда.

Снимка БТа

Алберт Попов се пуска по пистата в Гургъл, 
където се нареди 10-и на слалом за Световната купа

Алберт Попов стартира 
с 10-о място

Женският ни национален 
отбор по шахмат оглави едно-
лично класирането на евро-
пейското отборно първенство 
в Будва, Черна гора. Българ-
ките събраха 12 т., след като в 
VII кръг сразиха досегашния 
лидер Франция с 3:1.

Успехът е четвърти поре-
ден за България. Тимът ни е 
единственият без поражение. 
преди този кръг французой-
ките бяха само с едно равен-
ство, а сега останаха на 1 т. 
зад нашите.

нургюл Салимова побе-
ди Софи милие за 38 хода 
на втора дъска. в Черна гора 
това беше трети пореден ус-
пех за новата ни звезда в 
шахмата. на шампионата тя е 
най-силно представящият се 
играч на втора дъска. първата 
си победа постигна Белослава 

кръстева, която не игра в пре-
дишните дни. Бронзовата ме-
далистка на Световното до 20 
г. се справи с Анастасия Са-
вина за 45 хода, след като бе 
доста по-свежа от съпернич-
ката. именно тези два успеха 
се оказаха ключови. 

За малко Франция се вър-
на в играта, след като на трета 
дъска полина Гишар надигра 
Гергана пейчева. Това остави 
развитието на изхода от мача 
изцяло в ръцете на играещи-
те на първа дъска Антоанета 
Стефанова и деймант долю-
корне.

Българката, бивша светов-
на и европейска шампионка за 
жени, игра с черните и имаше 
изгубена позиция след първите 
30 хода, но успя да се измъкне 
и спечели след 55 хода. Снощи 
България игра с полша.

даниел иванов-Аоияма се за-
върна в най-висшата елитна дивизия 
“макучи” на турнира по сумо във 
Фукуока. След като постигна пет 
победи и две загуби в дивизия “джу-
рио”, българинът излезе срещу “ма-
егашира-17” китановака, от когото 
загуби с техниката “йорикири”. Така 
борецът от елхово продължава да е 

с положителен баланс и заема трето 
място във временното класиране.

в IX кръг днес Аоияма отново 
ще се бори в дивизия “джурио” и ще 
има за съперник “джурио-5” оноса-
то, който е с 6-2 и разделя първото 
място с Шиден.

надпреварата приключва в неде-
ля.

Шахматистките поведоха в Будва 
България е на крачка от титлата на Европейското

новак джокович (Сърб, №1) и Яник Зинер (ит, №4) спориха снощи за 
титлата на финалния “мастърс” в Торино ($15 млн.). водачът в световната 
ранглиста и шесткратен шампион се класира за финала, след като разби 
карлос Алкарас (исп, №2) с 6:3, 6:2 за 89 мин. Така ноле записа трети 
успех срещу новото чудо на тениса в четири двубоя този сезон.

“имах почти перфектна година. да завърша като №1 означава, че съм 
постигнал всички цели, подобрил много рекорди и писал история в спорта. 
Бил съм в тази ситуация преди. дано опитът ми помогне. но не смятам, че 
това ще е определящо”, каза джокович.

А Зинер се справи с даниил медведев (рус, №3) с 6:3, 6:7 (4), 6:1.

Отборът на България е на крачка от евротитлата

Върнаха Аоияма 
в елита на сумото

Джокович и Зинер спориха 
за купата в Торино

Снимка БТа

Качил се върху болида си, Макс Верстапен 
се радва на победата в Лас Вегас

Макс Верстапен спечели и в Лас Вегас


